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Úvodní slovo starosty
Vážení spoluobčané, když jsem před 
rokem konstatoval, že rok 2022 bude 
jistě velmi náročný, jak pro Vás obča-
ny, tak i pro naše město, netušil jsem, 
že kromě epidemie covid-19, se do-
čkáme ještě něčeho horšího. Nesmy-
slná válka, nedaleko od našich vý-
chodních hranic, se velmi negativně 
projevila, všemi svými důsledky, na 
našich životech. Museli jsme řešit tur-
bulentní nárůst cen všeho, zejména 
energií. Opětovně jsme čelili úpadku 
další stavební firmy, tentokrát v  pří-
padě dodavatele stavby Sběrného 
místa, od kterého si slibujeme vý-
znamný posun v  řešení problemati-
ky likvidace, a hlavně třídění tuhého 
domovního odpadu. Od 22.11. 2022 
byl dlouho očekávaný provoz tohoto 
místa zahájen. Jenom na nás záleží, 
zda se v  této oblasti dostaneme na 
úroveň jiných obcí, což se může pro-
jevit pozitivně jak na vzhledu našeho 
města, ale zejména na snížení nákla-
dů v této oblasti.

Kromě výše zmiňované stavby se 
podařilo provést nezbytné opravy 
městských bytů v  domech č.p. 35, 
34 a  684, které zvýšily komfort by-
dlení a energetické úspory, dále ob-
novit propojení ul. Kirilovovy s  ul. 
Místeckou za bývalým areálem JZD, 
upravit prostranství u školní jídelny 
naší ZŠ, v  zámku rekonstruovat vý-
tah, v  zámeckém parku restaurovat 
poslední dvě sochy a postavit, s při-
spěním Nadace OKD, altán. Krajský 
úřad v  parku, který je přírodní pa-
mátkou, realizoval projekt „Vytvoře-
ní biotopu pro páchníka hnědého“.  
Ke zvýšení bezpečnosti ve městě 
přispějí další nainstalované kamery. 
Další pokus o zlepšení situace v této 
oblasti, instalací maket policistů, 
skončil nezdarem. Makety byly do 
14 dnů zcizeny, Policie ČR pachatele 
nevypátrala.

Podařilo se získat dotaci na revita-
lizaci západního křídla předzámčí, 
kde bude umístěn Denní stacionář 
pro seniory, tato stavba musí být 
dokončena do 11. měsíce roku 2023. 
Stejně tak se z dotací hradily náklady 
na rekonstrukci části ulice Nádražní, 
Sběrného místa, restaurování soch 
v  parku, úpravy plochy u  školní jí-
delny, zvláštní dotaci poskytnul Mo-
ravskoslezský kraj na rekonstrukci 

historického kočáru hraběte Stolber-
ga pro naše muzeum. Další dotace 
se podařilo získat na projekt “Zdra-
vé stárnutí“ pro seniory, financování 
dobrovolných hasičů a z nadace Ag-
rofert vybavení dobrovolných hasičů. 
Dále byly získány finanční prostředky 
na projektovou přípravu rekonstruk-
ce vilky v zámeckém parku.

tak jak to bývá, nejsou jen úspě-
chy. Nepokročili jsme v  projektové 
přípravě „Dokanalizování Paskova 
a  Oprechtic“ z  důvodu odstoupení 
od smlouvy s  vysoutěženým do-
davatelem, který nesplnil smluvní 
podmínky. Připravovaná revitalizace 
bytového domu č.p. 7 na ul. Nádraž-
ní se zdržela z  důvodu změny zdro-
je vytápění s  ohledem na problémy 
s dodávkami plynu. V tomto případě 
hledáme možnost zajištění většího 
podílu dotačních zdrojů. Stejně se 
zdržel proces přípravy rekonstrukce 
ul. Kirilovové vč. rozšíření splaškové 
kanalizace a  dešťové kanalizace i  na 
části ulice Neužilní, z důvodu nových 
nároků Severomoravských vodovo-
dů a  kanalizací. Zatím se nepodaři-
lo najít řešení odvedení povrchové 
vody, která při prudkých deštích za-
plavuje oblast ulice Mitrovické, Neu-
žilní a Bělské. Neuspěli jsme s žádostí 
o tzv. Norské fondy, která byla podá-
na na dokončení revitalizace hlavní 
zámecké budovy.

Výčet realizovaných a  připravo-
vaných akcí není úplný. Slouží jen 
k tomu, aby bylo zřejmé, kolik práce 
pro rozvoj města bylo v  roce 2022 
vykonáno a co všechno je ještě před 
nově zvoleným zastupitelstvem k za-
jištění. Určitě bude důležité využít 
všech možností k  získání dotačních 
zdrojů v  novém plánovacím období 
i speciálních zdrojů připravených pro 
oblasti postižené důlní činností. Jsou 
to zdroje, které se nebudou opako-
vat, a proto je potřeba udělat vše pro 
včasnou projektovou přípravu akcí, 
které z  nich bude možné realizovat. 
Dalším možným zdrojem je tzv. pře-
shraniční spolupráce. Máme zkuše-
nosti se spolupráci z  polskou Pszc-
zynou, která by ráda spolupracovala 
i  dále. Nově je připraven projekt se 
slovenskou turzovkou, kde se čeká 
na konečné rozhodnutí schvalovací-
ho orgánu. 
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Jsem rád, že kromě finančních pro-
středků z  rozpočtu města odvede-
ných na účet Českého červeného 
kříže pro humanitární pomoc do 
oblastí postižených válkou se, díky 
úsilí členů Pionýra a  Dobrovolných 
hasičů, podařilo zorganizovat sbírku 
materiální pomoci, s  využitím nové 
hasičárny, která byla dočasně využi-
ta i  jako přístřeší pro uprchlíky. Po-
děkování patří i  občanům Paskova, 
kteří poskytli své prostory pro uby-
tování uprchlíků, stejně tak učitelům 
mateřské i základní školy, kteří zajiš-
ťují výuku ukrajinských dětí i firmám 
kde našli práci a mohli se začlenit do 
života naší společnosti. 

I  v  této nelehké, složité, situaci se 
městu i  spolkům a  sportovním klu-
bům zde působícím dařilo organi-
zovat již tradiční aktivity pro děti 
i  dospělé, ale i  úplně nové. Jejich 
podrobný výčet není třeba uvádět. 
Četné projevy spokojenosti účast-
níků „domácích“ i  „přespolních“ 
jsou důkazem toho, že je správné 
spolky a  sportovní kluby v  těchto 
aktivitách podporovat. tyto úspě-
chy jsou zásluhou obětavých orga-
nizátorů těchto projektů i  mnoha 
dalších, víceméně „neviditelných“ 
pomocníků, bez kterých by se tyto 
akce nemohly uskutečnit.  Za to jim 
po právu, patří mé poděkování. to 
neznamená, že není dále co zlep-
šovat, že nemohou být realizovány 
nové nápady, jak dále zkvalitňovat 
kulturní, sportovní, společenský ži-
vot v  našem městě, při vědomí, že 
podpora města bude limitována 
možnostmi rozpočtu.

Možnosti rozpočtu rovněž budou 
limitující pro udržení, případné roz-
šíření současné úrovně veřejné do-
pravy a  nově zavedeného „senior 
taxi“ provozovaného v rámci dobro-
volného svazku obcí Olešná. Stejně 
jako projektů realizovaných v rámci 
dobrovolného svazku obcí Region 
slezská brána zaměřených na žáky 
mateřských i základních škol a seni-
ory, které byly jejich účastníky velmi 
oceňovány.

letošní komunální volby byly vlast-
ně otevřenou soutěží vizí a  osob-
ností. Vystavily jednotlivým vo-
lebním stranám i  kandidátům na 
zastupitele „vysvědčení“ v  podobě 
získaných hlasů. Paskovský volič 
měl, oproti jiným obcím a městům, 
možnost velkého výběru, neboť 

kandidovalo 6 volebních stran, ka-
ždá s 21 kandidátem.  Osobně jsem 
rád, že tolik občanů tímto způso-
bem projevilo zájem převzít od-
povědnost za další rozvoj města. 
Oproti mnoha jiných obcí, kde kan-
didovala jen jedna volební strana. 
V Paskově rovněž nedošlo ke sníže-
ní počtu zastupitelů, členů výborů 
a  komisí. V  okolních městech mají 
15 ti členné zastupitelstvo a  3člen-
né výbory (Brušperk, Šenov). tím je 
zajištěna i potřebná různost názorů 
na řešené problémy, kdy koneč-
né rozhodnutí je přijato po diskusi 
a  výměně názorů. Nikdo není do-
konalý, bezchybný, ale je důležité 
problémy řešit, přicházet s  návr-
hem, jak jim v  budoucnu předejít, 
napravit je. Je přirozené, že při se-
stavování Rady, výborů zastupitel-
stva i  komisí rady je respektována   
vůle voličů vyjádřena počtem hlasů 
pro jednotlivé kandidáty v Paskově 
i Oprechticích, ale i schopnost najít 

shodu při stanovení priorit k řešení. 
Je normální, že dochází k přirozené 
obměně zastupitelů či funkcionářů. 

Zastupitelstvo města, rada i výbory 
a poradní komise vytvářejí dlouho-
době podmínky, jak finanční pod-
porou z  rozpočtu, tak postupnou 
realizací investic a  oprav majetku 
města, pro rozvoj města. Přispívá 
k tomu i podpora finanční a materi-
ální od mnohých podniků a institucí, 
které působí na našem katastru, ale 
i  jednotlivců. Jsem přesvědčen, že 
se naše město bude dále rozvíjet, 
zkrášlovat, aby se v něm každý mohl 
dle svého zájmu realizovat a  našel 
v  něm to, co potřebuje ke své spo-
kojenosti. Na této cestě se setkává-
me s  mnoha vlivy, překážkami, a  je 
velmi důležité, „vidět“ do budoucna 
širší souvislosti, neztrácet naději, 
hledat způsoby řešení, a nikoliv dů-
vody proč to nejde. 

Petr Baďura – starosta

Dovolte mi, abych Vám popřál 
klidný advent, spoustu pěkných 
zážitků a  milých setkání s  přáteli 
na připravených kulturních ak-
cích spojených s  touto dobou, 
a  k  nadcházejícím vánočním svát-
kům hodně pohody, osobní spo-
kojenosti a  radosti v  kruhu Vašich 
blízkých. Po zkušenostech z  kon-
čícího roku jsem přesvědčen, že 
rok 2023, bude jistě velmi náročný 
jak pro Vás občany, tak i  pro naše 
město, a  právě proto mi dovolte, 
abych Všem popřál hodně vzájem-
né ohleduplnosti a  odpovědnosti, 
mnoho úspěchů v pracovní činnos-
ti i v osobním životě, pevné zdraví, 
štěstí a vzájemné porozumění.

Úsměv tvoří doma štěstí, podpo-
ruje dobrou vůli v  praktickém ži-
votě a je pojítkem přátelství. Proto 

najdete v  kalendáři města na rok 
2023 karikatury jejichž autorem je 
paskovský výtvarník Michal Riedl. 
Věřím, že nám pomohou k  úsmě-
vu i  současné době plné nejistoty 
a napětí.

Pár citátů o úsměvu:

Jsme tu pro druhé lidi, především 
pro ty, na jejichž úsměvu a  blahu 
závisí naše vlastní štěstí. - Albert 
Einstein

Počítejte svůj věk přáteli, ne roky. 
hodnoť svůj život počtem úsměvů, 
nikoliv slz. -  John lennon

Svět je jako zrcadlo: Zamrač se na 
něho a zamračí se na tebe. Zasměj 
se a zasměje se také. - herbert Sa-
muels

P. Baďura - starosta

MĚSTO

Ukázka první strany kalendáře
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Finanční výbor města Paskov a jeho noví členové

Proběhlo ustavující zasedání  
Zastupitelstva města Paskov

Nově zvolení členové finančního vý-
robu (zvolení členové jsou uvedeni 
v článku o ustavujícím zastupitelstvu) 
nezaháleli a mezi prvním ustavujícím 
a druhým zastupitelstvem se společ-
ně sešli už třikrát. Na svých schůzích 
se po vzájemném představení se 
a nastavení si komunikačních kanálu 
zabývali povinnostmi, které jim uklá-
dá nejen legislativa a zákon o obcích, 
ale dalšími záležitostmi, které byly 
potřeba. Členové finančního výboru 
se zabývali a řešili:

• Organizační strukturu nového FV, 
vč. volby svých zástupců

• Nastavením si komunikačního ka-
nálu mezi členy FV a městem Pas-
kov

• Informacemi o  práci a  povinnos-
tech členů FV

• harmonogramem prací FV na 
IV.Q 2022

• Stanovím terminů nadcházejících 
schůzi FV na období 11-12.2022

• Kontrolou hospodařeni městem 
zřízených příspěvkových organi-
zací ZŠ Paskov a MŠ Paskov za ob-
dobí I. - III.Q. 2022

• Úpravami návrhů rozpočtů p. o. ZŠ 
Paskov a MŠ Paskov na r.2023, vč. 
jejich střednědobého výhledu.

• Kontrolou a  posouzením návrhu 
na možné vyřazení majetku MŠ 
i ZŠ Paskov.

• Projednáním návrhu neinvestič-
ních dotaci sportovním klubům, 
organizacím a spolkům na r. 2023.

• Projednáním návrhu rozpočtu 
města na r.2023.

Za nasazení, aktivitu a  přístup čle-
nům finančního výboru děkuji.

Petr Michálek, předseda FV

V pondělí 24. října 2022 se poprvé po 
zářijových komunálních volbách se-
šlo nově zvolené Zastupitelstvo měs-
ta Paskov. Na programu ustavujícího 
jednání bylo složení slavnostního sli-
bu nově zvolených zastupitelů, volba 
nového vedení města a  volba členů 
finančního, kontrolního a  osadního 
výboru.

V následujících čtyřech letech město 
i nadále povede dosavadní starosta 
Petr Baďura. Funkci neuvolněných 
místostarostů budou zastávat 
Zdeněk Bělík a  Iva Vaňková. Sed-
mičlennou Radu města Paskov dále 
doplní Martina Juhasová, Michae-
la Krečmerová, Petr Michálek a Mi-
roslav Staněk.

Předsedou devítičlenného Finanční-
ho výboru byl zvolen Petr Michálek, 
jeho dalšími členy budou: Jiří Boháč, 
Vendula Drabinová, Dominik havlík, 
Petr Kacíř, Michaela Krečmerová, Šár-
ka Kyselovská, Pavel Moravec a  Mi-
chal haladej. 

Kontrolní výbor povede jeho před-
sedkyně Zlatuše Havránková, na po-
čet devíti členů výbor doplní Radek 
Klega, Jiří Kupka, David Kyselovský, 
Marian Sýkora, Maroš Šimko, Kristý-
na Šircová, Milan Klimunda a  libor 
Daněk. 

Devítičlenný Osadní výbor nadále 
povede Miroslav Staněk a  dalšími 

členy výboru budou Petr Gábor, 
Roman Krejčí, Markéta Maluchová, 
Stanislav Matěj, tomáš Matějný st., 
Petr Palička, Michal Stibor a Roman 
Šešulka. 

Zastupitelstvo města Paskov má 
celkem 21 členů. Příští jednání 

zastupitelstva je plánováno na 21.  lis-
topadu 2022, kde hlavním bodem 
bude projednání žádosti o  neinves-
tiční dotace pro spolky a  sportovní 
kluby na rok 2023.

Jolana Filipová

Zvolení zastupitelé pro období 2022 až 2026:

Horní řada zleva: Miroslav Staněk, Ing. Zdeněk Bělík, Aleš Šafránek, Bc.Michal Hala-
dej, Ing. Petr Michálek, Ing. Jan Krejčí, Jiří Kupka, MUDr. Marek Ožana, Bc. Petr Mich-
na, Martin Kunát, Ing. Milan Klimunda, Ing. Dominik Havlík.

Dolní řada zleva: Markéta Maluchová, Mgr. Jana Maršálková, Mgr. Martina Juhaso-
vá, Ing. Michaela Krečmerová, Petr Baďura, Iva Vaňková, Mgr.et Mgr. Kristýna Širco-
vá, Zlatuše Havránková, Jarmila Lišková.
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Vánoční 
strom
Paskov má svůj vánoční strom. 
Městu jej darovali manželé ha-
vránkovi z Paskova, kterým tímto 
moc děkujeme! Strom je již na 
svém místě a  společně jej roz-
svítíme 2.  prosince. tímto vás 
srdečně zveme a těšíme se na vás. 

Tereza Dosoudilová, referent 
informačního centra a kultury

Odkanalizování našeho města

Senioři ukončili úspěšně další 
semestr své univerzity

Vážení spoluobčané, nevěděl jsem 
jak, ale bral jsem jako povinnost Vám 
sdělit v jakém stavu je nyní projekto-
vá příprava města na odkanalizování. 
Projektovou přípravu odkanalizování 
města převzal pan starosta a já jsem 
nyní nově vtažen do řešení problému 
spojených s touto přípravou. Nemám 
však pozitivní zprávy. V  současném 
stavu bych odkanalizování města 
rozdělil na dvě oblasti – odkanalizo-
vání ulice Kirilovovy a odkanalizová-
ní města jako celku.

Odkanalizování ulice Kirilovovy 
má v současné době více než jeden 
rok zpoždění. Nyní měla dávno pro-
bíhat realizace. Z  tohoto důvodu 
není stále rekonstruovaná ulice 
Kirilovova a byli jsme nuceni ji na 
tuto zimu zástřiky upravit, aby ji 
přežila a  občanům se můžeme za 
skutečnost jen omluvit. V současné 
době vedeme aktivní jednání s  SM-
VaK a věřím, že do konce roku bude 
vydáno stavební povolení, které je 
potřebné ke krokům k zajištění finan-
cování z cizích zdrojů.

Mnohem více mě trápí odkanali-
zování města, kde současný stav 

projektu je ve fázi, která je horší než 
nula. V létě byla vypovězena smlouva 
s dodavatelskou společností pro ne-
plnění termínu závazku vyplývajících 
ze smlouvy a  sankce každodenně 
velmi narůstaly. Smlouva, která byla 
uzavřena neumožňovala provedení 
změny dodávky termínu z  důvodu 
nenadálých skutečností. Nyní je část 
projektové dokumentace, která byla 
vytvořena dodavatelskou společnos-
tí předána k  ohodnocení nezávislou 
osobou a bude sloužit, jako část za-
dání v nové veřejné zakázce na doda-
vatele projektové dokumentace pro 
město. Když bude vše připraveno, 
bude se soutěžit nový dodavatel pro-
jektové dokumentace. Díky skuteč-
nostem, které jsem popsal má i tento 
projekt více než jeden rok zpoždění 
a  velmi se obávám, že v  době, kdy 
bude hotová PD a budeme se snažit 
zajistit financování z  cizích zdrojů, 
budou evropské zdroje programo-
vého období 2021 – 2027 vyčerpány. 
V tom případě budeme odkázáni na 
národní zdroje, kde je mnohem nižší 
plnění poskytovatele dotace.

Zdeněk Bělík, místostarosta

Během druhého kurzu zimního se-
mestru školního roku 2022/2023 
proběhlo vyhodnocení minulého 
semestru takzvané virtuální univerzi-
ty třetího věku (VU3V). Všem 16 stu-
dentům z řad seniorů se jej podařilo 
úspěšně absolvovat. Dodejme, že 
pro to museli splnit nejen povinnou 
docházku na šest kurzů, při kterých 
se promítaly filmy zaměřené na té-
matiku českých dějin, ale také úspěš-
ně prostřednictvím svých počítačů 
odpověděli na otázky testů souvisejí-
cích s informační náplní těchto filmů. 
Všem byl předán diplom a  potvr-
zení, které si mohou vložit do inde-
xu. Pro většinu z nich šlo již o druhý 

úspěšný semestr. Až jich budou mít 
úspěšných šest, mohou se těšit na 
slavnostní symbolické promování na 
půdě České zemědělské univerzity 
v Praze, která projekt VU3V připravila 
a také jej organizačně pro několik set 
míst na celém území České republiky 
zastřešuje.

V novém semestru studenti pokraču-
ji dál v tématu českých dějin.

Miroslav Lysek, koordinátor VU3V
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Sběrné místo v Paskově

Pozor na hazard

touto cestou bychom Vás chtěli in-
formovat o otevření sběrného místa 
v  Paskově. Po dlouhém čase, který 
nám způsobil krach stavební společ-
nosti, která realizovala výstavbu sběr-
ného místa jsme konečně v  prvním 
týdnu v listopadu sběrné místo zko-
laudovali. A  od 22.11.2022 otevřeli. 
Stříhání pásek není důležité. Důležité 
je, že máme konečně kvalitní zázemí, 
kde se můžeme plně věnovat snížení 
množství komunálního odpadu v na-
šich popelnicích, které vždy skončí 
na skládce a nevyužívají se jako zdroj. 
Na sběrném místě mohou odevzdat 
odpady jen občané Paskova. Sběrné 
místo je rozděleno do dvou částí. 
Na zabezpečenou a nezabezpeče-
nou část.

Nezabezpečená část bude otevře-
na každý den od rána až do večera. 
V  nezabezpečené části mohou naši 
občané odevzdat plasty, papír, sklo, 
oděvy a  drobné elektrospotřebiče 
do přistavených kontejnerů. Myš-
lenkou je, že náš občan může běžné 
vytříděné složky odevzdat do velko-
objemových kontejnerů, ze kterých 
to následně umíme slisovat. tímto 
krokem chceme odlehčit sběrným 
místům na území celé obce, přede-
vším místům u  hrušky, obchodního 
domu a na náměstí a lisováním snížit 
náklady na dopravu. Pokud se nám 
v nezabezpečené části nebude obje-
vovat nepořádek, chceme tuto cestu 
držet dlouhodobě. celý areál je pod 
kamerovým systémem, takže případ-
né nepořádníky budeme zpětně do-
hledávat a kontaktovat.

Druhou částí sběrného místa je zadní 
zabezpečená část. Její otevření je 
vázáno na provozní dobu sběrného 

místa. Odevzdat na zadní část 
sběrného místa bude možno jen 
s  odpadovou kartičkou, kterou si 
vyřídíte v provozní době přímo ve 
sběrném místě (úterý 8:00 – 12:00, 
čtvrtek 14:00 – 18:00, sobota 8:00 
– 11:00 každá lichá). V případě velké 
vytíženosti sběrného místa budeme 
provozní dobu upravovat k  potře-
bám občanů. Evidence nám umožní 
evidovat kolik jednotlivá domácnost 
vyprodukuje odpadu a  jakého dru-
hu. Podle výsledků jsem schopni cílit 
na úpravu služeb, které občané po-
třebují, ale taky vymýšlet motivační 
programy k třídění.

Jak evidence bude fungovat? Po 
příjezdu na sběrné místo se občan 
Paskova prokáže platným občan-
ským průkazem. Pokud je odpadová 
kartička shodná s  osobou, která se 
prokáže je možno odpad na separač-
ní místo uložit.

Jaký odpad zde můžete uložit? 
Velkoobjemový odpad, pneumati-
ky, jedlé oleje, barvy, oleje, baterie, 
žárovky, velké a malé elektro, karto-
ny, papír, kov, sklo, plasty, stavební 
suť, dřevo, oděvy. Ve městě Paskov 
občané neplatí za likvidaci odpadů. 
likvidace odpadů stojí město ročně 
4 mil. korun. Z  toho důvodu bude 
u některých položek (suť, barvy, ne-
bezpečný odpad) omezeno množ-
ství, která jednotlivá domácnost 
může zdarma uložit. Kdyby nebylo 
omezení, mohl by občan odevzdat 
neomezené množství a sběrné mís-
to by se stalo místem odevzdání ši-
rokému okolí.  Oproti tomu město 
bude nově nabízet službu možnosti 
objednání například odvozu kontej-
neru přímo na skládku od rodinných 

domů. V  ceníku města se objevuje 
i jiná technika, kterou si může občan 
pronajmout. 

Někoho možná napadne, že Paskov 
stavěl sběrný dvůr a dostavěl sběrné 
místo. Ano je to přesně tak. Rozdíl 
mezi sběrným dvorem a  sběrným 
místem je, že na sběrném dvoře 
může odvést kdokoli cokoli. Sběrné 
místo je legislativně méně náročné, 
běžný občan rozdíl nepozná. Vel-
ký rozdíl je především pro firmy. Na 
sběrné místo mohou odevzdat jen 
firmy, které součástí plánu odpado-
vého hospodářství obce. Město s fir-
mami a  živnostníky bude uzavírat 
smlouvy a následně bude aktualizo-
vat plán odpadového hospodářství. 
tímto krokem se město vyhne vel-
kým nárokům ze strany legislativy 
a kontrol. 

Sběrné místo je i  místem pro od-
běr věcí do Re-use centra. Ne každá 
věc, můžu být vnímána jako odpad. 
Ve spolupráci s  Re-use centem OZO 
Ostrava jsme pro Vás nachystali zají-
mavou věc. Pokud občané donesou 
na sběrné místo nějakou „zajímavou“ 
věc. Nemusí být uložena do kontej-
neru k  likvidaci, ale do místa právě 
určená k  dalšímu použití. Obsluha 
sběrného místa, je zaškolena pra-
covníky z OZA, jaké věci mohou brát 
a dále nabízet občanům. tyto vybra-
né věci na našem sběrném místě, bu-
dou dále převezeny do Re-use centra 
OZO Ostrava, kde si občané mohou 
vybranou věc koupit za mírný po-
platek. Výtěžek z Re-use centra, OZO 
Ostrava podpoří výsadbu zeleně ve 
městě.

Zdeněk Bělík, místostarosta  
a Ester Palacká, provozní

Možná jste již zaznamenali informa-
ci o nově vzniklém kasinu nedaleko 
Dolu Paskov. Nebudu zde probírat 
situaci, která k otevření provozovny 
vedla ani zda je provoz v  katastru 
obce žádaný či ne. Důležitá je dle 
mého názoru hlavně osvěta o  rizi-
cích hazardních her. hazardní hry 
umožňují hráčům koupit si mož-
nost výhry. tato možnost má různě 

nastavenou pravděpodobnost, ale 
cílem každého provozovatele ha-
zardních her je tvořit zisk. A ten šan-
ci na výhru značně snižuje. S těmito 
základními informacemi se může ka-
ždý sám svobodně rozhodnout, zda 
je pro něj riziko ztráty finančních 
prostředků přijatelné či ne. Ne vždy 
totiž platí že risk = zisk. Při nepo-
chopení těchto principů může stav 

dojít až k závislosti, do které se hráč 
dostává, aniž by si sám uvědomoval 
závažnost situace.

Více informací na-
jdete například na 
portálu www.zod-
povednehrani.cz

Jan Krejčí, zastupitel

MĚSTO
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Paskovské obyvatele straší dezinformátor z Prahy
V úterý 25. října 2022 se v univerzitní 
aule Vysoké školy Báňské – technic-
ké univerzity Ostrava konal seminář 
„Nanobezpečnost“, kde jsme spolu 
s  ostatními účastníky probírali bez-
pečnost nanotechnologických pro-
duktů. Na semináři jsme přítomné 
informovali, že už 9 let máme v Pas-
kově na stropě jedné z tříd mateřské 
školky nehlučnou čističku vzduchu 
vytvořenou ze samočistícího nátě-
ru, na který svítí a  aktivuje jej UVA 
světlo. Samočistící nátěr díky ener-
gii světla čistí vzduch od mikroor-
ganismů a  škodlivých organických 
látek. Paní Mgr. Kamila haluzová ze 
Zdravotního ústavu se sídlem v Os-
travě na semináři potvrdila, že už 9 
let každoročně prověřují výskyt mi-
kroorganismů na stěnách a na stro-
pě v dotyčné třídě paskovské školky. 
Množství bakterií na stropním sa-
močistícím povrchu je podle deví-
tiletého měření pracovníků ostrav-
ského Zdravotního ústavu o 97,52 % 
nižší než na běžných neošetřených 
plochách stěn této třídy. Nátěrová 
čistička vzduchu eliminuje výskyt 
naprosté většiny mikroorganismů, 
které se jí dotknou.

Děti ve třídě paskovské mateřské 
školky s  nátěrovou čističkou vzdu-
chu na stropě mají v  době zvýše-
ných respiračních onemocnění 
o desítky procent nižší absenci kvůli 
těmto respiračním nemocem než 
děti ve třídě, kde ještě obdobnou 
čističku nemají. Vyplynulo to ze sle-
dování docházky dětí podle Metodi-
ky sledování akutních respiračních 
onemocnění v  mateřských školách 
zpracované vedoucí odboru hygie-
ny dětí a  mládeže Krajské hygienic-
ké stanice Moravskoslezského kraje 
MUDr. Evou Gerykovou. O  tuto in-
formaci jsme se podělili s účastníky 
semináře.

V  Paskově je stropní nátěrová čis-
tička vzduchu také v  jedné z  tříd 
základní školy. V minulém roce pro-
kazatelně ulevila školákům v dotyč-
né třídě o  více než polovinu (54 %) 
organických těkavých látek.

Na semináři v  Ostravě byl Paskov 
zmíněn i v jedné nepříjemné záleži-
tosti. „Odhalili jsme zde dezinformá-
tora ze Státního zdravotního ústavu 

v Praze, který obča-
nům Paskova zasílal 
z  e-mailové adresy 
SZÚ lživá sdělení, 
aby v  nich vzbudil 
strach ze stropních 
samočistících ná-
těrů vyrobených 
pomocí nanotech-
nologií. Zmíněný 
dezinformátor se 
spojil s  občanem 
Paskova s  nenapl-
něnými politickými 
ambicemi, který 
tyto dezinformace 
zneužívá k  politic-
kým intrikám,“ říká 
předseda Asociace 
nanotechnologic-
kého průmyslu ČR 
Ing. Jiří Kůs a  dodává: „Jako vystu-
dovaný psycholog vím, že není těžké 
vyvolat v  lidech strach z neznámého. 
Když už se to dezinformátorům po-
daří, vystrašení lidé pak jen s  údivem 
naslouchají, nechají se těmito dez-
informátory poslušně vést a  těžko se 
vracejí do stavu, než dezinformace 
přijali za svůj názor.“ 

Dezinformátor ze Státního zdra-
votního ústavu například před pas-
kovskou veřejností směšoval certi-
fikovaný samočistící nátěr použitý 
v Paskově s údajně necertifikovaným 
nástřikem použitým v  Prostějově. 
Zatímco výrobci certifikovaných ná-
těrů musejí splnit řadu náročných 
podmínek k  legálnímu uvedení 
svých produktů na trh, dodavatelé 
nástřiků se především v  době covi-
dové krize často snažili najít legis-
lativní skuliny, aby mohli obejít slo-
žité a  náročné certifikační procesy. 
Někteří prodávali velké množství 
vody, kterou smíchali s  mizivým 
množstvím přidaných látek – napří-
klad s  oxidem titaničitým, který je 
jedinou látkou obsaženou v  obou 
jinak diametrálně odlišných produk-
tech. tuto vodu s nepatrnou příměsí 
dalších složek pak za nemalé peníze 
stříkali, kde se dalo. Zastupitel města 
Prostějova Aleš Matyášek nás na se-
mináři informoval, jak jistý dodava-
tel v únoru 2021 stříkal na vybavení 
prostějovských základních a  mateř-
ských škol směs obsahující 98,55 % 

vody, 1 % alkoholu a 0,45 % oxidu tit 
aničitého. Dotyčná dodavatelská fir-
ma podle zastupitele Aleše Matyáš-
ka městu Prostějov deklarovala cer-
tifikáty, které použitá směs reálně 
neměla. Vedení Prostějova pak pod-
le něj nelegálně deklarovaný nástřik 
nechalo odstranit. Někteří paskovští 
rodiče se vlivem dezinformací do-
žadují odstranění certifikovaných 
nátěrů v  Paskově s  poukazem i  na 
to, že domnělé prostějovské nátěry 
(kterými byly ve skutečnosti panem 
Matyáškem popsané nástřiky) už 
byly odstraněny. Nevědí, že se jedná 
o zcela jiný produkt a technologii. 

„Funkční nátěry, používané jako čis-
tička vzduchu, aplikované v  Paskově 
byly na trh uvedeny řádně a v souladu 
s  platnou legislativou, nesou znám-
ku CE, výroba má dozor Technického 
a  zkušebního ústavu stavebního Pra-
ha a  výrobky úspěšně prošly mnoha 
certifikovanými měřeními a  posou-
zeními, včetně bezpečnosti, v  nezá-
vislých akreditovaných organizacích 
a laboratořích,“ podotkl po semináři 
jejich vynálezce Ing. Jan Procházka, 
Ph.D..

„Věřím, že se většina obyvatel Paskova 
nenechá ovlivnit dezinformacemi,“ 
dodal po semináři předseda Asoci-
ace nanotechnologického průmyslu 
ČR Ing. Jiří Kůs.

Petr Michálek,  
zastupitel

MĚSTO

Vědec Ing. Jan Procházka, Ph.D. dosud patentoval více než 
200 svých vynálezů. Většina z nich už slouží lidem – dokonce 
i některým paskovským dětem. Na snímku přebírá Zlatou me-
daili prvního stupně za zásluhy o stát v oblasti vědy z rukou 
prezidenta České republiky.
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Karta památek
Komise pro péči o kulturní a přírodní památky bude v novém volebním období po rozhodnutí Rady města Paskov pra-
covat v téměř stejném složení. Rozhodli jsme se pokračovat ve zveřejňování karet kulturní památky. tentokrát se jedná 
o sochu bohyně Atheny. Budeme rádi, když nám stejně jako u dříve zveřejněných karet, pošlete své poznatky a připo-
mínky. Učinit tak můžete na Městském úřadě v Paskově u paní lyčkové, nebo emailem na alessafranek@seznam.cz.

Aleš Šafránek, předseda komise

MĚSTO

Olej z Vánoc chce vytřídit
Zůstáváte o Vánocích věrní kaprovi, 
vinným klobásám a  dokřupava 
usmaženým řízkům, nebo ctíte 
vlastní rodinné recepty? Ve většině 
případů se svátky bez oleje a  tuku 
v  kuchyni neobejdou, leckde se ho 
za těch pár dnů spotřebuje jako jin-
dy za celý rok. O to důležitější je ani 
v době vánočního shonu nevzdávat 
snahu použité oleje vytřídit, aby ne-
škodily v potrubí a mohly dál sloužit 
jinde. 

Je jasné, že vánoční olej neškodí víc 
než ten z  jiných částí roku. Jen ho 
zkrátka bývá hodně – a naopak času 
na všechno ještě méně, takže člověk 
občas zapomene na svá dobrá před-
sevzetí. Přelít použitý olej či sádlo 
z pánve, pekáče nebo friťáku do sta-
ré PEt lahve přitom zabere skutečně 
jen chvilku a  ušetří toho mnohem 
víc, než by se na první pohled mohlo 
zdát. 

Můžete k  němu navíc přidat také 
všechny další použité oleje a  tuky, 
které se během svátků na vašem 
stole objeví, ať už jde o zbylé olejo-
vé zálivky z  nakládaných dobrot či 
ze salátů, nejrůznější marinády nebo 
třeba pevné tuky zapomenuté v led-
nici ještě z  předvánočního pečení 
cukroví.

DO NOVéhO ROKu S čISTýMI 
TRuBKaMI

Berte to třeba jako součást vánoční-
ho úklidu. Každý chce mít doma po-
řádek nejen na pohled, ale i  uvnitř. 
A čisté trubky bez nánosů tuků a ne-
žádoucích ucpávek se vám navíc 
opravdu vyplatí. A ve větším to platí 
pro celou naši obec. Kanalizační sys-
tém, čističky odpadních vod, spodní 
vody – tady všude je lepší udržovat 
pořádek a žádné odpadní oleje sem 
nepouštět. Peníze, které se ušetří za 
řešení případných problémů, se pře-
ce dají v  naší obci využít mnohem 

lépe. Kromě toho vás bude hřát po-
cit, že jste pomohli i  přírodě a  pla-
netě. Odpadní tuky nebudou škodit 
v  půdě a  vodě, ušetří se spousta 
surovin a vypouštění oxidu uhličité-
ho do ovzduší, a naopak nám lidem 
použité oleje ještě jednou poslouží. 
Šetrným způsobem se z nich po vy-
čištění vyrobí biopalivo pro letadla 
a auta. 

VáNOčNí PROcháZKa S OleJeM

tradice dodržované během Vánoc 
má každá rodina jiné. Jedna by ale 
mohla být společná všem. Až napl-
níte lahev použitým olejem, dobře 
ji zašroubujte a udělejte si s ní malý 
výlet k  popelnici s  růžovým víkem 
a logem třídímolej.cz. Schválně, kolik 
sousedů u ní letos potkáte? 

Všechny oleje do jedné lahve!

Které oleje a tuky třídit?

Úplně všechny, které v kuchyni používáte!  
Rostlinné oleje, pevné tuky rostlinné i živočišné 
(sádlo, máslo, margarín), marinády, zálivky  
či výpeky.

Nepotřebujete nic víc než starou plastovou  
lahev, do které všechny zbylé oleje a tuky  
postupně sléváte. Malé pevné zbytky jídla  
v oleji nevadí.

Olej z vánočních 
dobrot do záchodu  
nepatří
Zůstáváte věrní kaprovi, vinným klobásám a dokřupava usmaženým řízkům, nebo ctíte 

vlastní rodinné recepty? Ať tak či tak, Vánoce se bez oleje a tuku v kuchyni neobejdou.  

O to důležitější je i v době vánočního shonu použité oleje třídit, aby neškodily  

v potrubí a kanalizaci a mohly dál sloužit jinde. Je to tak snadné…



9

prosinec 2022

verze Paskov 3.2019

LOKALIZACE

X

SPECIFIKACE

X

X

kruh

X víceúhelník

atypický

105 x 75 cm

cm

X

obdélník

půdorys

kostel pomník

morový sloup menhir ohradní zeď

rozměry objektu

kříž

křížová cesta

sousoší

kaple

boží muka

jiný

umístění nápisu Bez

reliéf/doplňky

Beznápis

náhrobek, hrob

pamětní kámen 
nebo deska

selský statek

hospodářské 
stavení

hradiště, oppidum

park

altán

rozhledna

věž

hřbitov
mohylové 
pohřebiště

jiná, jaká:

 

pramen

vodopád

kašna, fontána

most, lávka

studánka skupina stromů movitý objekt

Paskovský zámecký park

studna

typ objektu

stromořadíhraniční kámen, 
mezník, milník

druh

klášter

zámek vodárna

nemovitost

smírčí kříž, křížový 
kámen významný strom

49°43.9040´

        Y (E) 18°17.5890´ trasy Paskovský okruh - modrá trasa

1105

Číslo Název Socha bohyně Athény

GPS X (N) umístění

obec s rozšířenou působností (ORP)DS Olešná

poznámky
Socha se skládá z vápencového podstavce a samotné vápencové sochy. Součást 
puvodního sousoší rozmístěného rozptýleně v parku.Odhadovane stáří sochy cca 
300 let a více.

socha

 MAS Slazská brána

mikroregion (DSO)

místní akční skupina (MAS)

V atrium paskovského zámku

čtverec

parcel.číslo

ovál

hrad

zřícenina 
hradu/zámku/tvrze
obytný nebo 
městský dům

výška

205

EVIDENČNÍ KARTA OBJEKTU KULTURNÍHO DĚDICTVÍ

slovní popis objektu

obec

místní část

Paskov Paskovkatastrál.úz. extravilán

intravilán

tvrz

 vápencový podstavec 90x90x27, vápencový podstavec sochy 
58x62x10,samotna socha 105x75x 205 (cm)

letopočet (nápis)

Podstavec sochy

Originál sochy Atheny pravděpodobně z počátku 18. století.datum nebo období vzniku

autor (i předpokládaný)

materiál

dřevo

kámen

kov

smíšené zdivo
Socha Athény je umístěna stojí v atriu Paskovského zámku. 

STAV PAMÁTKY

X
X

X

PAMÁTKOVÁ OCHRANA

MAJETKOVÉ A OSTATNÍ POMĚRY

REALIZOVANÉ OPRAVY, ÚPRAVY, RESTAURÁTORSKÉ PRÁCE APOD.

EXISTUJÍCÍ DOKUMENTACE
a/n

A

A

komentář nebo bližší popis stávajícího stavu

popis blízkého okolí              
(stromy, jaké, kolik, ...)

Socha Athény se nachází v atriu Paskovského zámku. 

Stav dobrý bez nutných investic

neudržované

udržované

obtížně přístupný

nepřístupný

upravenost okolí

mírné poškození

přístupnost objektu

dobrý

havarijní

stav

Památkou od:

vlastník objektu

Nádražní 700

vlastník pozemku (je-li jiný)

název město Paskov

adresa

město Paskov

Nádražní 700

název

Číslo rejstříku ÚSKP:

Doporučení:

snadno přístupný

město Paskov

558 671 118

aktivista/místní kontakt/informátor

název

adresa

osoba město Paskov

provozovatel/uživatel (je-li jiný)

název město Paskov

e-mail mu@mesto-paskov.cz

osoba

telefon

mu@mesto-paskov.cz

po rekonstrukci

telefon

adresa Nádražní 700

období

telefon

osoba město Paskov

adresa

osoba

558671118

Evidenční karta objektu Michálek Petr 2019 Mú Paskov

Fotodokumentace Michálek Petr 2019 Mú Paskov

Ochrana stav/typ uzavření:

typ zpracovatel rok místo uložení pozn.

e-mail mu@mesto-paskov.cz

telefon 558 671 118

e-mail

e-mail

realizátor rozsah prací

Mú PaskovPamátky v Paskově J. Teichman 1970

INVESTIČNÍ ZÁMĚRY VLASTNÍKA/PROVOZOVATELE

A/N

VYUŽITÍ OBJEKTU

DALŠÍ INFORMACE

DOKUMENTOVALI PŘÍLOHY
x

x

jiné: 

plánovaná četnostsoučasná četnostdruh využití (pořádané či zamýšlené akce)

Stála expozice před vychodním křídlem Paskovského zámku trvalá trvalá

informátor

stranarok vydánívydavatelautor publikacezmínky v literatuře - název publikace

skutečný důvod postavení   DOPLNIT

pověst/příběh/historie

jméno codatum

nákres, půdorys

fotodokumentace historické

kopie archivních dokumentů

01.03.2019 Michálek Petr Ev.karta, fofo

fotodokumentace stávajícího stavu

podmínky pro realizacihorizontnáklady

potřebná dokumentace

popis investičního záměru

Nnení třeba 0 nejsou

archeologický průzkum

statický posudek

stav.-historický průzkum

možný zpracovatel cena poznámka

restaurátorský záměr

geodetické zaměření

studie opravy/obnovy

studie/záměr využití

projekt pro stav. povolení

POZNÁMKY A NÁKRES

MĚSTO
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Vánoční ladění ve školce

Zámecký park v Paskově zdobí nový dřevěný altán

Adventní čas je bezesporu jedním 
z nejkrásnějších období v roce. lidé 
se těší na chvíli, kdy se zastaví a od-
počinou si od každodenního shonu 
a budou si užívat rodinnou atmosfé-
ru, dobré jídlo, pití a vše, co je s Vá-
noci spojeno. Nalaďte se s  námi na 
vánoční vlnu a přijďte s námi strávit 
pár společných chvil. Děti z  Mateř-
ské školy Paskov si pro vás v  letoš-
ním roce připravily Vánoční jarmark, 
kde si můžete zakoupit drobnosti, 
které pro vás vyrobili paní učitel-
ky s  dětmi a  rodiči, nebo ochutnat 
drobné zdravé vánoční pohoštění. 
Ale hlavně můžete se potkat! Potkat 

a  popovídat si s  přáteli, ostatními 
rodiči a strávit odpoledne s rodinou, 
prostě být spolu. A možná se dozví-
te i něco o Vánočních zvycích.

Vánoční jarmark proběhne 1. prosin-
ce 2022 na zahradě mateřské školy 
od 16:30 hodin. 18 hodin vám pak 

děti u  stromečku zazpívají koledy. 
A  nemusíte se bát, že vám bude 
zima, občerstvení v podobě teplého 
čaje a  teplého nápoje pro rodiče je 
zajištěno. Srdečně vás všechny zve-
me a těšíme se na setkání. 

Tým MŠ

Šestiboký dřevěný altán se sloupo-
vou konstrukcí a  zastřešením vyros-
tl na podzim v  areálu zámeckého 
parku v Paskově. Jeho výstavba byla 
podpořena grantem ve výši 100 000 
Kč z  programu „Pro region“, který 
městu Paskov na základě jeho žádos-
ti poskytla Nadace OKD, jež podpo-
ruje projekty na celém území České 
republiky, ale zejména v  Moravsko-
slezském kraji. 

„Altán bude sloužit pro návštěvníky 
parku, jimiž jsou nejčastěji děti z neda-
leké mateřské školy, žáci místní základ-
ní školy, kteří si zde mohou doplnit vý-
uku biologie, zoologie nebo výtvarné 
výchovy, maminky s malými dětmi uží-
vající si procházku v klidném a přívěti-
vém prostředí parku, obyvatelé našeho 
města nebo další příchozí z  blízkého 
i vzdálenějšího okolí. Ti všichni mohou 
z tohoto místa pozorovat ptactvo a dal-
ší zvířata, například srnky a  veverky, 
případně se v altánu ukrýt před náhlou 
nepřízní počasí,“ vypočítává starosta 
města. „Nesmíme zapomenout ani na 
rekonstrukci laviček v parku, na jejichž 

opěradla byly doplněny informační 
nápisy o  osobnostech a  významných 
dějinných událostech Paskova. Do 
přípravy textů se zapojila letopisecká 
a  dokumentační komise rady města, 
komise pro ochranu památek, Spolek 
přátel zámku Paskov a učitelé i žáci ZŠ 
Paskov,“ doplnil starosta Baďura. 

V  plánu je další revitalizace zámec-
kého parku, zejména obnova chod-
níků a cest, ale také potřebné opravy 
stávajícího vybavení a  vybudování 
zaniklých vodních prvků. Postupně 
bude v  areálu parku instalován také 
kamerový systém, který bude pro-
stor střežit před případnými vanda-
ly. Vše ovšem závisí na finančních 
možnostech města, případně získání 
dotací z  evropských i  republikových 
zdrojů. 

Nadace OKD podporuje vybrané ob-
lasti v  regionu Moravskoslezského 
kraje, konkrétně města a  obce Dět-
marovice, Doubrava, Frýdek-Místek, 
havířov, horní Suchá, Karviná, Orlo-
vá, Paskov, Petřvald, Staříč, Stonava, 

Sviadnov a  Žabeň. Grantový pro-
gram „Pro region“ se snaží směřovat 
finance do organizací zaměřených na 
děti, seniory, hendikepované osoby, 
životní prostředí, vzdělání a  sport. 
O podporu mohou požádat nezisko-
vé organizace, města a obce. V  roce 
2021 proběhlo již 15. kolo grantových 
výzev, do kterého se právě město 
Paskov přihlásilo a  získalo tak pro-
středky na výstavbu altánu.

Jolana Filipová

MĚSTO / ŠKOlY
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Rákosníček na horách

E-liška v mateřské škole

Počasí v říjnu bylo téměř letní, a proto 
jsme se rozhodli, že v  tomto školním 
roce pokoříme první vrchol Beskyd, 
a to Opálenou v Čeladné. Děti ze tří-
dy Rákosníček si do batůžků sbalily 
pití a  svačinku a  společně jsme se 
vydali na nádraží v  Paskově. Všichni 
jsme se těšili, jaké dobrodružství nás 
čeká. Netušili jsme, že hned na ná-
draží zažijeme pořádné vzrůšo. Vlak, 
kterým jsme měli dojet na Čeladnou, 
byl zrušen. Rozhodli jsme se, že se vý-
letu nevzdáme, a tak jsme jeli vlakem 
pozdějším. Čekal nás proto přestup ve 
Frýdlantě nad Ostravicí. cestu vlakem 
jsme úspěšně zvládli a  krásnou pod-
zimní přírodou jsme všichni, včetně 
těch nejmladších, vyšli až na vrchol 
Opálené. Samozřejmě jsme s  sebou 

nezapomněli vzít našeho plyšového 
Rákosníčka. Stálo to za to a my se těší-
me na další cesty k vrcholům.

Olga Golasová,  
tř. Rákosníček

Dne 20.10. 2022 v  rámci enviromen-
tálního vzdělávání nás přijel navští-
vit pan myslivec s velmi netradičním 
zvířetem. Kdo by si řekl, že uvidí tak 
blízko zvíře, které je plaché a v lesích 
není moc k vidění. Byla to jeho liška 
coco. cestu měli dlouho, přijeli za 
námi až z  Prostějova. coco byla oc-
hočená, avšak byla velmi plachá. Pan 
myslivec dětem vyprávěl, jak k  lišce 
přišel. Našel ji jako mládě v opuštěné 
noře, vzal si ji k  sobě domů, kde se 

o ni postaral a zůstala už s ním. Poví-
dal dětem jak lišky zdraví a poznávají 
cizí lidi. liška přijde k člověku přiloží 
čumák k  ruce, kterou očuchá a  ná-
sledně zuby malým stiskem – štíp-
ne. Jako ukázku dětem přinesl čelist 
lišky, aby si mohly prohlédnout, jak 
má ostré zuby a kolik jich vlastně má. 
Donesl i  kožešiny jezevce a  lišky – 
děti poznávaly rozdíl. Dětem se tato 
beseda velmi líbila, jelikož lišku znaly 
pouze z obrázku nebo z televize. lic. Sabina Šebestová, třída Krteček

ŠKOlY

Za celý kolektiv naší Mateřské 
                       školy přeji všem klidné Vánoce, 

dětem bohatého Ježíška 
a do nového roku 2023 hodně zdravíčka, 

optimismu a lásky!!! 

Srdečně zvu všechny rodiče, prarodiče, děti, 
rodinné příslušníky a veřejnost města Paskova

na náš první VÁNOČNÍ JARMARK 
dne 1.12.2022 od 16:30 hod. 

na zahradě Mateřské školy v Paskově.
  Za MŠ Paskov, p.o., 

Mgr. Jarmila Petrošová, ředitelka
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Návštěva Galerie umění

Ekoškola v naší MŠ

Ve dnech 24. a 25. října 2022 jsme se 
s  předškoláky naší mateřské školy 
v  Paskově, a  to ze třídy Ferda Mra-
venec a  Krteček, vypravili vlakem 
do Ostravy. tam jsme se mohli opět 
zúčastnit edukačního programu pro 
děti, který nabízí Galerie výtvarného 
umění v Ostravě s názvem Zachumla-
ná radost. cílem tohoto programu, 

který galerie připravila pro předškol-
ní děti, bylo společně si užít radost 
z  vlastní tvorby, tak jako skupina 
Přirození. Ponořit se do světa barev, 
tvarů a hledat v nich, co nám připo-
mínají. Uvolnit se a být sami sebou.

V první části programu se děti sezná-
mily s výstavou obrazů a výtvarných 

děl, výtvarné skupiny Přirození 
a  s  jejími členy. Prohlídka výstavy 
byla oživena drobnými etudami 
a  pohybovými aktivitami. Ve druhé 
části programu se děti zapojily do 
tvořivých dílen, které pro ně byly 
připraveny. Děti měly možnost vy-
zkoušet si práci umělce a  vyrobit si 
svá vlastní díla. hlavní činností bylo 
pomuchlat papíry, do těchto kapat 
různé barvy a pozorovat, jak se roz-
píjí. Své vlastní výtvory si děti odnes-
ly a všechny byly vystaveny v prosto-
rách naší mateřské školy, kde jsme 
udělali společně výstavu pro ostatní 
děti.

Ke krásnému zážitku z celého dopo-
ledne přispěla také jízda vlakem do 
Ostravy a zpět, kterou děti zvládly na 
jedničku a celou si ji užily.

p. uč. Renáta Senftová

hned v září jsme se společně s rodi-
či a dětmi sešli na první ekoschůzce 
v tomto školním roce. Byli jsme moc 
rádi, že jsme mohli přivítat jak stá-
vající členy, tak i nové, kteří se chtějí 
k nám přidat a doplnit tak naše řady 
v  ekotýmu. Jako první jsme se spo-
lečně seznámili s tzv. 7 kroky a rozdě-
lili jsme si funkce, které nám přísluše-
ly po dobu naší schůzky (např. malíř, 
časoměřič, svačinář, zapisovatel). Ná-
sledovala debata, během které jsme 
se domluvili, že tento školní rok se 
budeme zabývat tématem ODPA-
DY. Probrali jsme a  rozdělili jsme si 
jednotlivé otázky, na které společně 
s  dětmi zjistíme do příští schůzky 

odpovědi. Vše proběhlo jako vždy 
v přátelské atmosféře a již teď se tě-
šíme na další schůzku, která se bude 
konat koncem roku 2022.

Radka Mynářová

tento program je jeden z nejlepších 
kroků, který naše školka udělala. Pro-
střednictvím programu se děti již od 
útlého věku učí, jak zacházet s odpa-
dy, recyklovat a chovat se ke svému 
okolí, tedy životnímu prostředí. Jsem 
členkou již nějakou chvíli, začala 
jsem se synem a pokračuji s dcerou. 
tento program učí nejen děti, ale 
také jejich rodiče ve spolupráci s uči-
teli způsoby, jak snižovat ekologický 

dopad škol na životní prostředí. to, 
že se program prostřednictvím dětí 
dostane i do jejich domovů, je přida-
ná hodnota projektu. My máme na-
příklad velké papírové krabice v dět-
ském pokojíčku, které jsme krásně 
pomalovali, aby každý z  kamarádů 
věděl, kde má zahodit určitý odpad. 
Jak je možno zjistit na www.eko-skol-
ky.cz/cz tento projekt je rozdělen do 
4 témat a každé téma má 7 metodik, 
kterými se musíme řídit a které urču-
jí směr a způsob práce s dětmi. Je to 
velmi kreativní projekt a  fantazii se 
meze nekladou.

Zuzana Andrýsková,  
rodič a člen ekotýmu

ŠKOlY

Sobotní tvoření v MŠ Paskov
tak jako minulý školní rok se nám i le-
tos podařilo sejít se s  rodiči a dětmi 
během sobotního dopoledne na za-
hradě mateřské školy a  společnými 
silami „kouzlit“. Ano, kouzlit! Již od 
brzkého rána se zahrada MŠ zača-
la plnit dětmi, tatínky, maminkami 
a  paní učitelkami, a  to s  jediným cí-
lem, vytvořit pro děti na školní za-
hradě nové prvky nejen k  hraní, ale 

také ke vzdělávání. K  tvoření jsme 
využili již použité palety, které nám 
poskytli rodiče a  postupně vznikaly 
úžasné výrobky – stoly, ponky, seze-
ní, kuchyňky, a dokonce i  loď. chtěli 
bychom tímto poděkovat všem, kteří 
se zúčastnili a budeme se těšit na dal-
ší spolupráci. 

p. uč. Radka Mynářová
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Návštěva MŠ Vratimov

Zámecké strašení 

Dne 24. 10. 22 v  dopoledních ho-
dinách jsme se s  dětmi ze třídy Rá-
kosníček a Křemílek v rámci našeho 
EKO programu vydali na návštěvu 
do sousedské Mateřské školy Vrati-
mov. Vyjeli jsme hned časně z rána, 
abychom mohli stihnout dopolední 
program v navštívené škole a vzhle-
dem k  tomu, že jsme cestovali vla-
kem, museli jsme přemýšlet, že 
cesta tam i  zpět nějaký čas zabere. 

Při příchodu jsme byli již očekáváni 
a  čekalo na nás bohaté pohoštění 
přímo v  překrásné školní zahradě, 
která je stejně jako ta naše plná dře-
věných prvků a prolézaček pro děti, 
vše v přírodním stylu přizpůsobená 
různým věkovým kategoriím dětí.  
Kromě toho jejich živá zahrada ob-
sahovala spoustu popisků k  tomu, 
co všechno na jejich zahradě žije, 
kteří ptáci tam hnízdí a  jaké keře 

tam můžeme spatřit. Děti byly ve-
lice nedočkavé na to, až budou 
moct se rozběhnout na hřiště plné 
prolézaček a  skluzavek, ale museli 
jsme prve splnit několik jednodu-
chých úkolů ve kterých si naše děti 
vedly velice dobře a  ukázali, že ne-
jen třídění různých materiálů je pro 
ně hračka, ale byly schopny poznat 
a  pojmenovat názvy většiny dřevin 
a jejich plody. Paní učitelky se snaži-
ly čas opravdu využít a s dětmi jsme 
stihli absolvovat všechna určená 
stanoviště s úkoly, a nakonec jsme si 
ještě i krásně pohráli na jejich škol-
ní zahradě. Protože čas je neúpros-
ný, a  i  když se nám ve Vratimovské 
školce velice líbilo, nezbylo než se 
rozloučit a s dětmi se ubírat na vlak 
směr Paskov. Nakonec jsme ale ještě 
stihly paní učitelky s jejich dětma na 
oplátku zase pozvat do naší Mateř-
ské školy v Paskově, aby i jejich děti 
měly možnost strávit tak hezké do-
poledne v sousedské mateřské škole 
jako jsme měli možnost my.

Lucie Kreclová

V  listopadu jsme se všichni těšili na 
tradiční strašení v  zámeckém parku. 
A protože máme z naší mateřské školy 
novou cestu i s lávkou do parku, roz-
hodli jsme se využít této nové trasy. 
Děti byly natěšené, připravily si mas-
ky a  svítící lampióny a  spolu s  rodiči 
přišly na školní zahradu. V  podvečer 

se rychle setmělo, na konci zahrady 
se rozsvítila světýlka lampiček a dýní.   
Krásně osvětlená brána byla vstupem 
do kouzelné říše strašidel a  skřítků. 
Kdo se zapsal do knihy kouzel, mohl 
jít dál a prožít dobrodružství v straši-
delném lese plném světýlek, zvuků, 
stínů a  opravdických strašidel. Děti, 

které prošly stezkou až na konec, byly 
odměněny. Sáhly si do kouzelného 
pytle pro něco zajímavého a  také za 
statečnost dostaly malou sladkost. 
Spokojeně tak mohly spolu s rodiči jít 
k zámku, kde na všechny čekaly další 
radosti. Všichni se mohli občerstvit 
u  stánku s  teplými nápoji, koupit si 
preclíky, sednout si na lavičku a  uží-
vat si večera spolu s  ostatními lidmi 
kolem. Počasí bylo příznivé a  všichni 
jsme rádi, že se tento večer velmi vy-
dařil. Příště se připravte na nové atrak-
ce a také další dobroty u stánků.

Alena Horklová, za kolektiv MŠ

ŠKOlY
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Poznávání nových míst – výlet do Václavovic

tato tradiční soutěž, které se každo-
ročně účastníme, proběhla 12. října 
2022. Soutěž je na seznamu soutěží 
vyhlašovaných MŠMt, pořadatelem 
je Přírodovědecká fakulta Univer-
zity Palackého v  Olomouci a  cílem 
je vzbudit a  podpořit zájem žáků 
o  technické a  přírodovědné vzdělá-
vání. V  kategorii Kadet řeší osmáci 
a  deváťáci úlohy z  biologie, fyziky, 
chemie, matematiky a zeměpisu. Na 
řešení mají 40 minut čistého času, 
přičemž vybírají jednu správnou od-
pověď z  pěti nabízených možností, 

úloh je celkem 24. letos se do sou-
těže zapojilo celkem 31 žáků naší zá-
kladní školy, soutěž byla vyrovnaná 
a  překvapivě mezi znalostmi osmá-
ků a  deváťáků nebyly tak velké roz-
díly jako v  jiných letech. Nejlepších 
výsledků dosáhla Marie Kalužová 
z 9. B (59 bodů ze 120 možných), těsně 
za ní se umístila Vendula holásková 
z 9. A s 58 body a třetí byl s 56 body 
Semi Ouddane z 8. B. Všem, kteří se 
odvážně do soutěže pustili, patří 
uznání a  pochvala, a  to bez ohledu 
na výsledky. Zkusili si totiž, co umí 

či dovedou, otestovali si všeobecný 
přehled a  znalosti a  já doufám, že 
s osmáky se příští rok opět setkám při 
dalším ročníku této soutěže.

Cyril Vráblík, předseda komise

V  průběhu měsíce října jsme se 
s  žáky sedmého ročníku vydali na 
přátelskou návštěvu do obce Václa-
vovice za žáky místní školy, abychom 
poznali zase jiné, nové místo. Někteří 
z nás v této lokalitě ještě nikdy neby-
li, proto nás o to více zajímalo, jak to 
tam vypadá. Zajímaly nás hlavně pa-
mátky, příroda v okolí, ale i to, jak tam 
vypadá každodenní život.

Po příjezdu nás přišel přivítat pan 
ředitel a  žáci místní základní školy. 
Poté jsme se odebrali na prohlíd-
ku školy a  tělocvičny.  U  obecního 

úřadu se k  nám přidala paní sta-
rostka a společně jsme se přesunuli 
k  jedné z  nejkrásnějších a  nejvý-
znamnějších památek této obce, ke 
kostelu svatého Václava, který byl 
roku 2001 slavnostně vysvěcen. Ná-
sledovala prohlídka vnitřních pro-
stor. Po této prohlídce jsme podě-
kovali paní starostce za přednášku 
a přes centrum obce přešli k větrné-
mu mlýnku, který byl pro žáky zají-
mavým zpestřením, neboť byl pro 
nás otevřen. Odtud naše poznávání 
směřovalo k poslední zastávce, a to 

Živá knihovna studijních možností  
v Dolní oblasti Vítkovic
V  úterý 20. září se žáci obou devá-
tých tříd se svými třídními učitelka-
mi vydali do Vítkovic na akci, která 
jim každoročně pomáhá při výběru 
budoucího povolání.  V  areálu DOV 
se představily mnohé střední školy 
z našeho regionu. Prezentující lektoři 

zde představili předměty, které se na 
školách učí, přiblížili praxi a  prozra-
dili, jaké uplatnění jejich absolventi 
mají, popřípadě jakého finančního 
ohodnocení dosahují. Akce to byla 
zajímavá a přínosná.

Martina Juhasová

ŠKOlY
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Branný závod 

Matematické soutěže

Dva dny po státním svátku sv. Václa-
va proběhl u  oprechtické hasičárny 
už pátý ročník branného závodu pě-
tičlenných družstev. Soutěžili žáci dru-
hého stupně od šesté do deváté třídy. 

hlídky měly za úkol co nejrychleji 
překonat okruh v  krásném oprech-
tickém lese a přitom splnit řadu úko-
lů -poznat listy stromů, poskládat 
mapu, házet gumové granáty na cíl, 
přiřadit správné názvy k  dopravním 
značkám, poznat některé topogra-
fické značky, udělat patnáct angli-
čanů, hasicím přístrojem sestřelit 
několik kuželů, přenést zraněného 
a určit azimut a světové strany. Jedno 
pořadí bylo určeno za běžecký čas, 
druhé pořadí za znalosti, dovednos-
ti a  umění na stanovištích. Konečný 
výsledek pětičlenných družstev určil 

součet obou výsledků. Při shodném 
počtu bodů rozhodoval lepší běžec-
ký čas.

O  místa na stupních vítězů byl vel-
ký boj. Zvítězili žáci 9. B  třídy. Měli 
nejlepší běžecký čas a byli druzí v do-
vednostech a  znalostech na stano-
vištích. Na druhém místě skončili 
žáci 9. a třídy. Třetí místo připadlo 
7.  a  za pátý běžecký čas, ale první 
místo v  dovednostech a  znalostech. 
celkem běželo osm pětičlenných 
družstev.

Počasí v  den branného závodu bylo 
skvělé. Nebylo ani zima, ani velké tep-
lo, a také proto byli všichni účastníci 
závodu spokojení z krásně prožitého 
dopoledne a  slíbili, že se zúčastní 
i příští rok. Všem moc děkuji za účast 

a děkuji hlavně hasičům z Oprechtic 
za pomoc a poskytnutí jejich nádher-
ného zázemí.

Martin Biolek

lOgIcKá OlYMPIáDa

Jakmile se žáci objeví po prázdni-
nách ve škole, je jim nabídnuta regis-
trace do soutěže logická olympiáda. 
tuto soutěž pořádá Mensa České re-
publiky. Žáci jednotlivých kategorií 
soutěží v předem určených týdnech 
měsíce října a řeší logické úlohy, což 
vyžaduje samostatný a kreativní pří-
stup. Soutěž není založena na nauče-
ných znalostech, ale schopnostech 
samostatného a pohotového uvažo-
vání a  rozhodování. tímto se stává 
velmi zajímavou a oblíbenou soutěží 
nejen našich žáků. letos se do sou-
těže zaregistrovalo 94 657 žáků z  3 
751 škol celé ČR. Na naší škole se této 
soutěže zúčastnilo 53 žáků a  v  zá-
kladním kole dopadli takto:

Kategorie a1 (1. ročník ZŠ): 1. místo 
Mikoláš hanel, 2. místo Vít Kuzník

Kategorie a2 (2. ročník ZŠ): 1. mís-
to Dominik Malucha, 2. místo tobiáš 
Roháček, 3. – 4. místo Iva Peterová 
a tobiáš Vávra 

Kategorie a  (3. – 5. ročník ZŠ): 
1.  místo Pavel holeček (3. B), 2. – 
3. místo Sofie Bičánová (3. A) a Kryš-
tof Kubík (5. A)

Kategorie B  (druhý stupeň ZŠ): 
1. místo Matěj Kaluža (6. B) 2. místo 
Natálie Němčíková a 3. místo Ondřej 
Vozňák (oba 9. A) 

Matěj Kaluža se stal absolutním vítě-
zem na naší škole, ale ani to nestači-
lo, aby postoupil do krajského kola. 
I přes to všem zúčastněným patří vel-
ká gratulace!

Jana Oprštěná

PYThagORIáDa
Ve středu 19. 10. 
2022 proběh-
lo školní kolo 
Pythagoriády. 
Zúčastnilo se 
celkem 27 sou-
těžících žáků 
6. – 9. ročníku.  
Úspěšným řeši-
telem se stal ka-
ždý, kdo získal 
alespoň 9 bodů 
z 15 řešených úloh. Za naši školu do 
okresního kola postupují Jan Pollak 
ze 7. B, který získal 10 bodů a  Petr 
Michálek z 9. B, který získal 9 bodů. 
Blahopřejeme a  budeme jim držet 
pěsti, aby se jim v okresním kole daři-
lo alespoň jako v kole školním.

Martina Juhasová 

zdejší myslivecké chatě. Žáci se na 
závěr dozvěděli mnoho zajímavých 
a užitečných informací od místního 
pana myslivce včetně různých uká-
zek trofejí.

Na závěr jsme byli pozváni na oběd, 
který si pro nás místní škola připra-
vila, a  pak už následoval jen odjezd 

autobusem zpět do Paskova.   Nutno 
říci, že celou akci provázela dobrá 
nálada, hezké počasí, a navíc se žáci 
z tohoto výletu vrátili plni nových in-
formací a zážitků, které jim už nikdy 
nikdo nevezme. Věřím, že se všem 
výlet líbil. 

David Kyselovský

ŠKOlY
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Halloween ve škole

Cena hejtmana kraje  
za společenskou odpovědnost

letošní pondělí 31. října se neslo 
v  duchu halloweenských a  dušičko-
vých tradic. Paní učitelky vyzdobily 
vstup, chodby, schodiště, dveře tříd, 
dokonce i ředitelnu, a opravdu se jim 
to povedlo. Žáci přišli do školy v nej-
různějších kostýmech včetně klo-
bouků, a především v hodinách ang-
ličtiny se u  nás na škole uskutečnila 
pořádná halloweenská party. Děti 
v  průběhu dopoledne vypracovaly 
„halloweenské“ pracovní listy – ti nej-
menší vybarvili a  nalepili netopýra 

a vyslechli si krátké povídání o tomto 
svátku, který se slaví spíše v anglicky 
mluvících zemích. Výuku si zpestřili 
i  několika hallowenskými písněmi 
a  jedním typicky halloweenským 
bonbonem. Pátou a šestou třídu také 
zaplnily kostýmy, dobroty a  dobrá 
nálada. Společně jsme si pověděli le-
gendu o Jackovi, ale i mnohé z histo-
rie a tradic vážících se k tomuto svát-
ku. Na 2. stupni jsme si halloween 
užívali především v hodinách anglic-
kého jazyka, ale ani v jazyku českém 

děti nebyly ochuzeny o kreativní zá-
bavu s tematikou halloweenu. Party 
pokračovala i  v  hodinách hudební 
a výtvarné výchovy až do konce týd-
ne.  Na závěr jsme se všichni rozlou-
čili hlasitým „happy halloween“. těší-
me se na příští rok.

Vyučující anglického jazyka

Znáte ten pocit, kdy jste opravdu 
šťastní a jste na někoho pyšní? Já ano. 
Dne 3.11.2022 jsem měla možnost být 
při významné události - v Dolní oblas-
ti Vítkovic se konalo udílení cen hejt-
mana kraje za rok 2021. cenu získalo 
např: město Bílovec, Otice, podnik ta-
tra, ale hlavně naše úžasná kolegyně 
a zároveň má velmi dobrá kamarádka 
Mgr. Šárka Pachlopníková. hrdě si 
převzala cenu DOBROvolníka roku 
#BoSmePartyja. Kdo paní učitel-
ku znáte, víte, že na slovo BO je více 
než alergická, takže PROtOŽE. Šárka 
už pár let dělá dobrovolníka v ADŘE, 
chodí do centra Žirafa a u nás ve škole 
také rozjela svůj vlastní projekt Dopi-
sy pro seniory. Dopisy píšou její žáci 
v  hodinách českého jazyka. Znám 
Šárku přes 11 let a věřte mi, že za svůj 
život jsem tak obětavého, spolehlivé-
ho a hodného člověka ještě nepotka-
la. V  dnešní době není úplně běžné, 
že si ukrojíte z vlastního času a jdete 
pomáhat někomu, kdo tu pomoc po-
třebuje a je sám. 

a jak vidí paní učitelku naši žáci?

„Je moc milá, šikovná a akční.“  5. A

„Naše paní učitelka je velmi laskavá, 
ochotná a velmi, velmi trpělivá!“  7. A

„Paní učitelka Pachlopníková má vždy 
dobré nápady a je krásná.“  4. B

„Naše paní učitelka na češtinu je úžas-
ná, zábavná, má spoustu nápadů a je 
akční. Dělá radost ostatním lidem, kteří 
to potřebují. Učí dobře češtinu a  vždy 
ví, jak udělat hodiny zábavnější. Jedna 
z nejlepších učitelek. 7. B

„Dokáže vysvětlit učivo, měla pro nás 
pochopení a nikdy jsme se v hodinách 
nenudili. Jako jedna z mála nad námi 
nezlomila hůl a nekřičela. Vždy jsme se 
těšili, až přijde.“  8. B

„Má husté vlasy a  hezky se obléká. 
Odvážná žena, co zkouší naše jídlo ve 
vaření (no my bychom se bály). Jde z ní 
pozitivní energie.  Zajímá se, povídá si 
s námi a je spravedlivá.“ obě 9. třídy 

Tereza Knapková

ŠKOlY
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Prohlídka Osvětimi

Podzimní stříbrná expedice DofE

Počátkem listopadu jsme se vydali 
na zahraniční exkurzi. Žáci osmých 
a  devátých ročníků měli možnost 
navštívit koncentrační a vyhlazova-
cí tábor Auschwitz – Birkenau. Stáli 
jsme na místech, kde se psala his-
torie tím nejkrutějším způsobem. 
Vyslechli jsme si poutavou přednáš-
ku, která se věnovala období druhé 
světové války, holokaustu, životu 
v  koncentračním táboře, ale i  pa-
mětnickým vyprávěním. Náročné 
téma žáci vnímali in situ, takzvaně 
na místě a  v  reálných historických 
kulisách mohli pocítit ducha místa 
a  nezměrnou trpkost této dějinné 
etapy. Míjely nás nekonečné zástu-
py návštěvníků z  mnoha zemí svě-
ta, všech věkových kategorií. A  tak 
navzdory závažnosti tématu jsme 
viděli, že toto místo je dnes také 
centrem poznání, piety a setkávání. 
historie je stále živá a  téma shoah 
nezůstane zapomenuto.

Tereza Střelcová

Stříbrná expedice proběhla od pátku 
16. do neděle 18. září 2022. Zúčast-
nili se jí žáci devátého ročníku Adé-
la Strakošová, Adéla Klimundová, 

Milan Bien, Denisa Grygarová a Klá-
ra Partyková, doprovod zajišťovaly 
Martina Juhasová a  Adéla Juhaso-
vá, která má také expediční výcvik. 

Počasí bylo chladné, nicméně přes 
den nepršelo, takže jsme v pohodě 
zvládli všechny naplánované aktivi-
ty: Výstup na Bílý kříž z Visalají, pak 
na lysou horu z Krásné a zpět a v ne-
děli procházku v údolí Krásné. 

Účastníci této stříbrné expedice si 
poradili s rozděláním ohně i v těch-
to těžkých podmínkách, kdy bylo 
všechno mokré po nočním dešti, 
a uvařili skvělá jídla, která je zahřála 
a  zasytila. V  sobotu večer jsme ab-
solvovali teoretický i  praktický mi-
nikurz sebeobrany. První noc spali 
všichni ve stanu, druhou noc někteří 
využili možnost spát v  dřevěném 
přístřešku, který nám laskavě zapůj-
čili paskovští pionýři, nocovali na 
zemi na karimatce.

Myslím, že žáci zapojení do progra-
mu DofE si z  této expedice v  pod-
zimním chladu odnášejí opravdu sil-
ný zážitek a teď už jen mohou plnit 
své vybrané aktivity. 

Martina Juhasová,  
koordinátor DofE

ŠKOlY
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Den otevřených dveří ZŠ Paskov
letos na svatého Martina sice nesně-
žilo, zato naše základní škola vítala 
návštěvníky na Dni otevřených dveří. 
Od 14. do 16. hodiny prováděli hosty 
po připravené trase žáci devátého 
ročníku. Mile nás překvapilo množ-
ství příchozích. Byli mezi nimi bývalí 
žáci, rodiče současných či budoucích, 
kteří se přišli podívat často i se svými 
ratolestmi. Rodiče předškoláků využi-
li příležitosti a obraceli se na učitelky 
budoucích prvňáčků s dotazy týkají-
cími se zápisu do prvních tříd.

Návštěvníci měli možnost se blíže se-
známit s technickým vybavením tříd. 
Zatímco kdysi se škola pyšnila počí-
tačovou učebnou, nyní je Pc v každé 
třídě propojený s  interaktivní tabulí 
a žáci mají při výuce k dispozici školní 

tablety. Jak tuto didaktickou techniku 
využívají, viděli návštěvníci v učebně 
cizích jazyků a  ve třídách 1. stupně. 
V  učebně Ict pobíhali po naprogra-
movaných drahách roboti ze staveb-
nic, které žáci používají při nově poja-
té výuce informatiky. Zde se zájmem 
setrvali nejen budoucí školáci, ale 
i mnozí dospělí. Po právu se lidé nej-
více seskupovali ve cvičné kuchyni, 
kde žačky 7. ročníku smažily palačinky 
a pro děti nachystaly perníčky ke zdo-
bení. Magnetem vedlejší výtvarné 
učebny je obrovské okno, z něhož je 
parádní výhled na školní hřiště a část 
Paskova. Okno skvěle osvětluje celý 
prostor, takže se zde dobře maluje, 
jak předvedly naše talentované žáky-
ně u  malířských stojanů. Na prostor-
ných stolech byly vystaveny školní 

kroniky. Bývalí absolventi s  nostalgií 
či pobavením do nich nahlédli, ne-
zřídka za komentáře svého dopro-
vodu. V učebně fyziky předvedli žáci 
různé atraktivní pokusy, např. jak tlak 
ovlivňuje bod varu, v  učebně příro-
dopisu jste mohli nahlédnout do mi-
kroskopu a  pozorovat prvoky. Před 
koncem trasy se návštěvníci seznámili 
s projektem DofE a posilnili se muffi-
nem. Komu ještě na konci cesty zbyly 
síly, mohl si v  tělocvičně vyzkoušet 
připravenou „opičí dráhu“. 

Ať už si paskovskou základní školu 
přišli prohlédnout žáci budoucí, nebo 
ti, které od posledního vysvědčení 
dělí pár let či dekád, bylo znát, že je 
zdejší návštěva potěšila.

Šárka Hrochová

ŠKOlY
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Advent s Domečkem

Pionýrská Drakiáda

Je za námi PLCH 3! 

V  pátek 1. prosince 2022 od 16:30 
hodin se v KcP sejdou děti se svými 
rodiči se všech kroužků konaných na 
paskovské pobočce SVČ Vratimov. 
Děti si navzájem představí svou 
činnost. Účastníci se tedy mohou 
těšit na výstavku kroužku Výtvarka 

a  tvoření a  Keramika nebo vystou-
pení v podání Klubíčka a obou sku-
pin Step4U. Pro všechny máme na-
víc připravené adventní dílničky.  
Akce se uskuteční za finanční pod-
pory města Paskov, za kterou velmi 
děkujeme.

Zaměstnanci SVč 
Vratimov Vám 
přejí pokojný adventní čas, klid-
né Vánoce plné rodinné pohody 
a hlavně kopu zdraví.

Renáta Böhmová, SVČ Vratimov

V  sobotu 24.září se 
v na louce v parku 
konal dračí slet.

teda až tak moc 
se nelítalo, pro-

tože vítr se někde 

zapomněl, ale nádherně svítilo a hřá-
lo sluníčko. A  v  tom krásném poča-
sí se odhodlané děti i  jejich rodiče 
s  velkým nasazením snažili dostat 
draky do vzduchu a udržet je tam co 
nejdéle. letos to tedy byla fuška, ale 

za to to byla zábava pro celou rodinu, 
předávat si štafetu, když už docházel 
při běhu dech a  radit se, odkud ten 
vítr vůbec fouká.

Vybrali jsme dračí šampióny a  roz-
dali ceny. Bohužel jen čtyři, i když le-
tos by si cenu za snahu a odhodlání 
zasloužili všichni. Však posuďte sami 
podle fotek: https://pionyrpaskov.
rajce.idnes.cz/Drakiada_2022/

Děkujeme všem za krásnou účast 
a těšíme se zase příští rok na 17. roč-
níku Drakiády 23. 9. 2023.

Vedoucí pionýrského oddílu Plšíci

Už potřetí se nám podařilo spustit 
Plcha, tedy Pionýrskou luštící ce-
lorodinnou hru. tato akce letos pro-
bíhala během podzimních prázdnin 
(26.-30. 10.) Pro luštitele jsme připra-
vili 12 úkolů, které prověřili jejich lo-
gické myšlení, bystrost, důvtip a taky 
třeba jejich znalost Paskova. Počasí 
nám tentokrát docela přálo, takže 
kromě luštění si účastníci mohli užít 
krásy podzimního zámeckého par-
ku, v jehož okolí byla umístěna velká 
část stanovišť. Za každou správnou 
odpověď postupně získávali lušti-
telé čísla, pomocí kterých na konci 
mohli otevřít truhlu, která skrýva-
la malý poklad pro každého. chtěli 

bychom ještě jednou pogratulovat 
všem úspěšným týmům a nejen těm! 
Máme radost, že je o  takovou akci 
v Paskově zájem. Plcha bude možné 
„odlovit“ zřejmě zase za rok, tak tře-
ba příště vyrazíte na tohle šifrovací 
dobrodružství i Vy!

vedoucí oddílu Plšíci

tady přikládáme část jednoho úkolů, 
který čekal na luštitele letos. Poradíte 
si s ním?

(Správná odpověď: chlad)
SPOlKY
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Rybáři děkují

Mladí hasiči v roce 2022

V sobotu 15 října 2022 se konal výlov 
chovných rybníků MO ČRS v Paskově. 
Po dobře zvládnuté přípravě a samot-
ném výlovu ochotných rybářů, se vy-
lovené ryby rozvezly do našich revírů. 
Zbytek ryb se nechává ve žlabech líh-
ně, které se vrátí do rybníku, po zpět-
ném napuštění vodou. Jenže k veče-
ru, se nám stala nepříjemná věc, že se 
nám ucpal odtok z  líhně, pravděpo-
dobně nějakou rybou. hrozilo nám, že 
do půlnoci uhynou stovky ryb a proto 
jsme museli rychle jednat. Zavolali 
jsme panu Zdeňkovi Bělíkovi a svě-
řili jsme se mu s  naším naléhavým 
problémem. Ochotně přijel, zhodno-
til situaci a  do 30minut přijel se tře-
mi hasiči, i s potřebnou technikou na 
protlačení ucpaného potrubí. S  vel-
kou ochotou potrubí vyčistili a zabrá-
nili úhynu ryb a velké škodě! Za jejich 
ochotu a  profesionální přístup, jim 
Všem patří velké poděkování.

Za Paskovské rybáře Vlč Tomáš

tento rok byl program mladých 
hasičů z  Paskova bohatší než kdy 
předtím. celkově jsme podnikli přes 
40  různých akcí, mezi které patřily 
jak soutěže, tak jednodenní či více-
denní výlety. Náš kroužek navštěvují 
děti od těch nejmladších až po nej-
starší, a proto se nám letos podařilo 
vytvořit jedno družstvo mini, dvě 

družstva mladších a  dvě družstva 
starších hasičů.

hlavní náplň naší činnosti jsou sa-
mozřejmě tréninky a  soutěže. Jako 
každý rok se naše družstva zúčast-
nila Moravskoslezské ligy mladých 
hasičů, kde vybojovala pěkná místa. 
tréninky se přes soutěžní sezónu 
zaměřují na vylepšování sportov-
ních výkonů, ovšem ani přes zimu 
náš program nestrádá. hrajeme hry, 
pečeme vánoční cukroví, pořádáme 
tematické přespávání na hasičárně, 
jezdíme na bazén, trampolíny i horo-
lezeckou stěnu.

Kromě toho se však potkáváme ještě 
na celé řadě jiných akcí. Jako každý 
rok se děti i  vedoucí vydali na ně-
kolik dobrodružných dnů pod stan 
v Jakartovických lomech, kde jsme se 
koupali, hráli hry a také si sami vařili. 
Další velkou akcí bylo sjíždění řeky 
lužnice na přelomu července a  srp-
na, kde si všichni užili spoustu zábavy. 
Několikrát jsme také navštívili chatu 
na horní Bečvě. Rádi bychom tímto 
poděkovali městu Paskov a  Morav-
skoslezskému kraji za podporu, bez 
které by se nám tyto akce nepodařilo 
uskutečnit.

Na závěr bychom chtěli po-
děkovat našemu hlavnímu 
vedoucímu Jiřímu Vašíčkovi 
za rok plný zábavy a  dob-
rodružství. Za výpomoc na 
trénincích a  soutěžích dě-
kujeme také Romanu Mes-
zarošovi, Danielovi Peškovi, 
haně Klečkové, Dominikovi 
Kratochvílovi, Romanu Vlč-
kovi a Janu Fojtovi.

Kolektiv mladých hasičů  
SDH Paskov

Krásní amuřiPředseda rybářů

SPOlKY
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DFS Paskovjanek ... a jedeme dál... FS Paskovjan
Podzim se v našem spolku „Po súsed-
sku“ nesl ve znamení vítání nových 
malých tanečníků do Dětského fol-
klorního souboru Paskovjanek, mno-
ha nových zážitků při vystoupeních 
a akcích, kterých se naši Paskovjanci 
účastnili a  také významného kroku, 
který spolu s námi učinily „naše děti“, 
které nám vyrostly před očima do 
věku, kdy Vám je již můžeme po sed-
mi letech působení v  Paskovjanku 
představit v  dospělém Folklorním 
souboru Paskovjan. U většiny členů 
tohoto dospělého souboru se kochá-
me jejich fotografiemi z  prvních vy-
stoupení, kdy jim bylo 9, 10 let a jsou 
to právě oni a jejich rodiče, kteří sdí-
leli naši vizi, pochopili myšlenku, ob-
sah a význam onoho …“s úctou k tra-
dici“ a začínají se čím dál více podílet 
na tom, aby folklor a  tradice u  nás 
nebyly jen na papíře, ale dostávaly 
se do života těch, kteří je tam chtějí 
pustit…

tanečníci si také opět po nějaké době 
a  po letní akci s  pracovním názvem 

„Idem do toho , ale v kroju“ vyzkou-
šeli některé venkovní podzimní prá-
ce a aktivity, jako např. mlácení obilí, 
práce na poli, krouhání a šlapání zelí 
a česání ovoce - kdy čekali, že je do-
vedeme k  jednomu stromu a  ne do 
sadu plného jablek, ale myslím, že už 
si pomalu zvykají a děsí se, co na ně 
čeká v  zimě…no…šetřit je nebude-
me, takže ideálně začít plést vlňáky 
a  palčáky ať nám neumrznou. Přes-
tože již zimní období přichází, rádi se 
ještě ohlédneme za našim folklorním 
podzimem. Pro mnohé nejmenší děti 
z Paskovjanku, bylo právě říjnové VI-
NOBRaNí v  Paskově tím úplně prv-
ním vystoupením, kde se předvedly 
svým babičkám a dědečkům, společ-
ně si s nimi zazpívaly a ukázaly velkou 
energii a chuť bavit se, tancovat s ka-
marády a věřím, že svou přirozeností 
a bezprostřednosti vykouzlily úsměv 
na mnoha tvářích a otevřely tak celý 
program Vinobraní v  KcP. Oporou 
jim byly zástupci Paskovjanu, kteří 
zde předvedli figurální párové tance 
a polky. Kroje si pak nejstarší odložili 

jen na chvíli, jelikož v pátek 4.11. se již 
vydali autobusem a vlakem na cestu 
do 100 km vzdálené horní lidče, kam 
nás pozvali naši přátelé ze souboru 
Valášek, kteří se zde u nás v Paskově 
představili na červnovém Dětském 
FOlKlORFEStU. V  sobotu dopole-
dne nás čekala prohlídka nového 
multifunkčního centra trezor přírody 
a  velkoplošná prostorová projekce. 
V  tomto nově vybudovaném centru 
se také v odpoledních hodinách ko-
nal DĚTSKý ValaŠSKý Bál a  po 
společném zahájení se Paskovjan 
předvedl nejen se svými lašskými 
tanci, ale také ve společném valaš-
ském dívčím programu. Unavení, 
přejedení, ale spokojení jsme se po-
tom všichni rozjeli do svých domo-
vů a věřím, že nově nabitá přátelství 
budou přetrvávat i nadále. tímto by-
chom chtěli poděkovat rodičům, kte-
ří se v sobotu navečer do horní lid-
če vypravili a  své poklady si přivezli 
domů😊 Času na odpočinek mnoho
nebylo, jelikož hned od pondělí bylo 
třeba opět vyprat, naškrobit, usušit 
a  nažehlit kroje na víkend, jelikož 
spoustu akcí se neslo v duchu Svato-
martinských oslav, kam folklor pros-
tě patří a na které byli pozváni i naši 
tanečníci, ať už velcí nebo malí. V so-
botu 12.11. se přesně v  11.45h začali 
scházet první krojovaní před kinem 
v  Paskově a  netrpělivě vyhlíželi au-
tobus. Úderem 12.h se autobus rozjel 
do Bílovce, kde se v prostranství před 
zámkem konaly SVaTOMaRTINSKé 
SlaVNOSTI a  zejména malé děti 
měly velkou radost z krásného bílého 
koně a samozřejmě i z Martina, kteří 
nás vítali již u brány. V programu se 
pak vystřídal jak Paskovjanek tak Pas-
kovjan, děti si vyzkoušeli také rozho-
vor s moderátorem a po vystoupení 
se už nemohly dočkat fotky a pohla-
zení koníka, který v záplavě vínových 
sukní ani nefrknul a statečně pózoval 
… cesta zpět uběhla díky zpívání 
a přestávkám na záchod velmi rychle 
a při příjezdu už nás vítaly a mávaly 
davy maminek. Není čas a  prostor 
znova prát, kdo měl dobře naškrobe-
no, stačilo lehce přežehlit a hurá do 
neděle, resp. do třebovického Mlý-
na v  Ostravě na huSOPRaSOBITí. 
tuto akci pořádá pravidelně restau-
race třebovický Mlýn a  nabízí svým 
návštěvníkům kromě gurmánského 

SPOlKY



PASKOVSKÝ ZPRAVODAJ

22

zážitku také ten folklorní, kterého 
jsme byli součástí i  my a  snad zpří-
jemnili tento den všem, kteří se do 
Mlýna vypravili. A přestože se podle 
fotek může zdát, že zima byla daleko, 
my už pomalu tanečním krokem mí-
říme do pátku 16.12. kdy Vás zveme 
do kina v  Paskově na náš vánoční 
program „Došli zme k Vam na kole-
du“. těšíme se na Vás! „s úctou k tra-
dici“

Spolek Po súsedsku

SPOlKY
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Turnaj  
v minikopané  
má své vítěze
Fajn parta lidí, slunce, teploučko, 
dobré jídlo, pití, krásné ceny ... takto 
by se dal shrnout 14. ročník Svatovác-
lavské minikopané, který se uskuteč-
nil 28. 9. 2022.

Místní socdem, MSD a  Paskov ŽIJE! 
uspořádali pro občany Paskova 
a  okolí tradiční turnaj tříčlenných 
družstev systémem „kdo dá gól – vy-
hrál“. Jen pro zajímavost, o  nejrych-
lejší zápas v délce trvání 3 sekundy se 
postaral Pavel Kurečka.

Místní Paskováci se neztratili a  od-
nesli si stříbrné i zlaté medaile.

Kristýna Šircová

Stolní tenis
Koncem září se začaly hrát soutěže 
a  naše tři týmy začaly bojovat o  co 
možná nejlepší výsledky v  soutě-
žích Krajská soutěž II, Okresní přebor 
a Okresní soutěž 2. Určitě nejlépe za-
čalo „céčko“ s kapitánem Vladimírem 
Rundtem. Po 7 odehraných zápasech 
jsou zatím bez ztráty bodu ve vedení 
soutěže a kluci si věří na postup. 

„Béčko“ má na svém kontě po něko-
lika smolných prohrách pouze jednu 
výhru a  3 body. Na vinně jsou pře-
devším nevyrovnané výkony hráčů. 
Doufejme, že ještě do Vánoc nějaké 
cenné body přidají. Orel Paskov A už 
je na tom zase o něco lépe a v Krajské 
soutěži II se po 8 kolech drží se třemi 
výhrami ve středu tabulky. 

tréninky mládeže se nám pod tak-
tovkou nového trenéra zaběhly dob-
ře a účast je hojná. Už za necelé 3 mě-
síce je na mládeži vidět velký pokrok 
a jestli to takto půjde i dál, máme se 
na co těšit!

Viktor Michna

SPOlKY / SPORT

Listí padá…
Podzim byl ve znamení zájezdů. Ať už 
to byl zámek v Kroměříži s jeho krás-
nou zahradou nebo opravená zříceni-
na hradu helfštýn, kde nás prováděl 
nadšený znalec historie.

V  neposlední řadě to byly i  kostely, 
kde nás opustil dlouholetý člen na-
šeho klubu. Věnovali jsme mu tichou 

vzpomínku. Ještě dva dny předtím se 
s námi pobavil na tradičním vinobra-
ní. Ale život jde dál.

V  listopadu jsme si byli zaplavat 
a  zahřát naše klouby v  chocho-
lowských termálech. A  na přednášce 

o  mentálním zdraví nás p.Kaňoková 
přesvědčila, že i  to naše pravidelné 
chození do klubu prospívá naší mysli.

Za KD Milena Křivoňová
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Seminář pro cvičitele,  
trenéry a rozhodčí v Žimrovicích 

Házená

Krajská asociace Sport pro všechny 
se stará o  vzdělávací činnost urče-
nou pro instruktory, rozhodčí, tre-
néry a cvičitele pořádáním seminářů 
a  školení. Kromě jednodenních ško-
lení pořádá již od roku 2005 každo-
ročně třídenní akci se zaměřením na 
zdravotní cvičení, jógu, turistiku, psy-
chomotoriku, rekreační sporty a také 
na procvičování mozkových závitů. 
Abychom současně poznávali i krásy 
našeho kraje, bývají akce pořádány 
na různých místech.

V  letošním roce byl vybrán „Are-
ál  dobré pohody“ v Žimrovicích, na 
břehu řeky Moravice. Nádherné pro-
středí nedaleko zámku v hradci nad 
Moravicí poskytlo zázemí pro cca 
40  účastníků. Naši tJ prezentovalo 
7 žen z řad cvičitelek a trenérek.

Na programu bylo seznámení s nový-
mi cvičebními metodami, cvičebními 

pomůckami a také týmová soutěž ve 
sportovní obratnosti, všeobecných 
znalostech, orientaci v přírodě apod.

Nejvíce úkolů jsme zdolávali na ce-
lodenním výletě na zámek v  hradci 
nad Moravicí. V dalších soutěžích nás 
neodradil ani nedělní vytrvalý déšť.

tři dny utekly velice rychle a  nastal 
čas na zhodnocení akce a  vyhláše-
ní výsledků soutěže družstev. A  jak 
skončila naše paskovská sedmička? 
No přece na 1. místě s čokoládovými 
medailemi na krku!

Semináře jsou vždy přínosem pro 
další cvičitelskou a  trenérskou čin-
nost. Neméně důležité je udržování 
kontaktů a přátelství s ostatními cvi-
čiteli a krajským štábem po celý rok.

Jsme rádi, že se můžeme těchto 
úspěšných akcí zúčastňovat, k  če-
muž přispívá i  dotace Města Paskov 

na částečnou úhradu nákladů, za což 
městu děkujeme.

taky děkujeme všem cvičitelkám 
a  trenérkám za jejich práci ve svém 
volném čase.

Marie Glombová,  
TJ Paskov, z.s.

Krásné období barevného podzimu 
zanedlouho vystřídá bílá a  studená 
zima. Sportovní aktivity avšak nezna-
jí tato střídání a  probíhají dle svých 
pravidel. Kolektivní sporty mají vět-
šinou režim podzim-jaro na podzim 
první část soutěží a  na jaře odvety. 
Spolek házená Paskov po krátké pří-
pravě v letním období postavil do mi-
strovských soutěží tato družstva: mi-
nici - dvě družstva (to jsou nejmladší 
sportovci ročníku 2012) a mladší, jed-
no družstvo mladších žaček a  jedno 
družstvo mužů.

Minici, to je nejsložitější kategorie. Zde 
začíná ale také i končí zájem o sport. 
Provádíme nábory v naší základní ško-
le, ale i v okolí např. v Žabni, Řepištích, 
ve Vratimově aj. tuto nevděčnou roli 
provádět nábor si vzal na svá bedra 
tomáš horáček, trenér mládeže, a dle 
vzrůstající základny se dá hodnotit 
tato činnost velmi pozitivně. Minici 
již absolvovali na podzim tři turnaje 
(jeden jsme také uspořádali v Pasko-
vě) a  je vidět určitý posun v  herním 
projevu těch nejmladších. Zde je ješ-
tě dlouhá cesta než nemladší poznají 
smysl tohoto sportu.

Mladší žačky začaly druhý rok ve 
své věkové kategorii. Po loňském 
zkušebním, kdy výsledky byly vel-
mi rozdílové v  jejich neprospěch, 
letošní vstup byl již o něčem jiném. 
Po sedmi utkáních jsou na čtvrtém 
místě  z  osmi účastníků, kdy třikrát 
byly vítězné, třikrát odešly poraženi 
a jednou remizovali. Za naším druž-
stvem jsou zvučná jména družstev 
jako např. Poruba, Karviná, N. Jičín. 
Zde se trenér Rostislav Blažek snaží 
své svěřenkyně motivovat k co nej-
lepším výkonům.

Družstvo mužů podzim vzalo velmi 
vážně. Před sezonou si vytkli cíle nej-
vyšší a po odehrání podzimu a části 
jarních utkání jim patří v  průběžné 
tabulce první místo z  šesti účastní-
ků a  z osmi mistrovských utkání jich 
sedm skončilo vítězstvím Paskova 
a pouze v Orlové muži prohráli o tři 
branky. Zbývá na jaře dohrát dvě 
utkání základní části a pak následuje 
kvalifikace s  olomouckou skupinou 
a vítěz bude mít nárok postoupit do 
třetí nejvyšší soutěže Česka tj. dru-
há liga. K  tomuto cíli je ještě skoro 
půl roku a  je nutné vyřešit několik 

základních bodů, tj. kvalita kádru, 
ekonomická zátěž a  organizační 
zajištění. Nyní do konce roku 2022 
budou družstva v tréninkovém reži-
mu a v dalším roce již v únoru začíná 
mládež svá utkání. Muži až začát-
kem dubna.

házenkáři se s  odcházejícím rokem 
loučí tradičně turnajem mládeže 
o  Paskovského kapra. ten se ode-
hraje v sobotu 17.12. od 9.00hod. ve 
Sh u  základní školy. Budou dva tur-
naje ve věkových kategoriích minici 
a  mladší žačky. A  na Štěpána 26.12. 
od 14. hodin v herně stolního tenisu 
v  Orlovně také tradiční již šestnáctý 
ročník turnaje ve stolním tenisu nere-
gistrovaných hráčů.

Na obě prosincové akce a  nejenom 
prosincové zve paskovskou veřejnost 
oddíl házená Paskov.

Na závěr přejí házenkáři sportovcům, 
čtenářům zpravodaje a  všem pas-
kovským občanům příjemné prožití 
svátků vánočních, klidný průběh zá-
věru roku a  šťastné vykročení a  po-
hodu v novém roce 2023.

Štefek Jiří 

Před zámkem v Hradci nad Moravicí. Zleva: 
Zdeňka, Libuše, Marie, Markéta, Iveta, Jana 
a Michaela

SPORT



25

prosinec 2022

Bowling - podzimní zápolení v 1. lize SM

Paskovští motokrosaři zase zazářili

Podzimní sezóna 23. ročníku celo-
státně pořádané ABl pod vedením 
České bowlingové asociace zahájila 
v  Ostravě prvním hracím dnem (hD) 
20. 9. 2022 a pro náš tým Orel Paskov 
v 1. lize „B“ regionu Sev. Morava. Další 
hD probíhaly ob dva týdny, boje v zá-
kladní skupině byly ukončeny 1. 11. 
2022 v herně Jadran FM. Následně se 
pokračuje dvoukolovou nástavbou, 
a  to – pro náš tým – boji ve skupi-
ně o  udržení; naplánováno na 14. +. 
28. listopadu.

Úvod, přes komplikace se skladbou 
týmu, se družstvu vyvedl a Orel Pas-
kov v  první rundě předvedl dobré 
jak týmové, tak i  povedené indivi-
duální výkony. Odvezli jsme si jako 
startovací pozici do dalších bojů 
pěkné 4. místo ve velmi vyrovnané 
tabulce, kdy nás dělily 3 body od 
„bednového umístění“ v  soutěži – 
tedy čistý střed sedmičlenné tabul-
ky. Problémy se sestavou eskalovaly 
při 2. hD, kdy s  jedinou „utrpěnou 
výhrou“ jsme propadli ke dnu. Zá-
blesk zlepšení se nám vydařil za dva 
týdny, kdy mančaft (v asi t.č. nejlep-
ším možném složení) skončil denní 
tabulce třetí se 16 body a  připlížil 
se nepatrně zpět ke středu tabulky. 
Poslední 4. hD už byl jen o tom, aby 
si naši borci vypracovali co nejlepší 

výchozí pozici (bonusové body) 
pro následnou nástavbu – skupinu 
o  udržení. to s  ohledem na velkou 
ztrátu k  postupovým příčkám, bo-
dovému vývoji ve skupině „A“ a opě-
tovně nekompletní sestavě. což se 
nakonec podařilo, nechali dva týmy 
pod sebou a  výsledná 5. příčka tak 
nějak korespondovala s  možnostmi 
a dosahovanými náhozy.

V této nelehké době, kdy stoupá od-
povědnost jedince za svou rodinu, 
zázemí a zdraví (nejen vlastní), sociál-
ní a pracovní jistoty, kdy ekonomicko
-politická situace dopadá na každého 
z nás…, zkrátka – snažíme se tohoto 
oprostit (někdo lépe, někdo jinak), inu 
vždy si najdeme možnost k  využití 
volnějšího času aktivním způsobem, 
tj. v  co nejlepším světle prezentovat 

nejen sebe, ale Orel a město Paskov… 
(děkujeme za podporu).

tabulky a  webové texty z  jednotli-
vých hD se snažíme průběžně aktu-
alizovat ve vývěsce Orla na nábřeží 
Náměstí. Na stránkách https://www.
czechbowling.cz/ (včetně „on-line“ 
průběžných zápisů výsledků hD), 
ale i  na původní adrese http://www.
ablweb.cz/, naleznete výsledky napříč 
celou ČR, a to včetně finálových klání 
a všech významných událostí ve světě 
bowlingu. 

Závěrem si Vám dovolujeme popřát 
příjemné zbývající týdny roku, šťastné 
a veselé, hezkou zimu-„nezimu“ a tě-
šíme se i na případné shledání s Vámi 
na bowlingových drahách.

Daniel Valenta

claSSIc MOTOcROSS  
DeS NaTIONS 2022

Završení motokrosové sezóny v Míst-
rovství classic motocrossu proběhlo 
17.9.2022 v Německém culitzsch svě-
tovým závodem družstev.

Do závodu družstev se může do 
příslušné kategorie přihlásit pouze 
jeden tým dané země. Každý tým je 
sestaven ze čtyř jezdců. Závodníci 
jednotlivých kategorii startují v  zá-
vodě dohromady a podle dosáhnu-
tých umístění získává příslušný tým 
body. tým s nejnižším počtem bodů 
vyhrává.

Do Německého culitzsch jsme odjíž-
děli s  nadějí vybojovat medailovou 
pozici v kategorii nejmladších veterá-
nů 30-50 let, kde startoval libor ha-
náček. A také nejstarších závodníků, 
od 72 let výše, kde jsme měli zastou-
pení v podobě ostříleného matadora 
Miroslava hanáčka. 

Příjezd na závodiště jsme si napláno-
vali na páteční brzké odpoledne a za-
čali jsme se věnovat přihlášení týmů 
a technické prohlídce.

tak jako na všech závodech v této se-
zóně se ani tyto nelišily od deštivého 
vzoru. Páteční odpolední deštík byl 
prokládán mohutnými přeháňkami 

a  jezdci se připravovali na těžké zá-
vody. Sobotní počasí nepřineslo žád-
nou změnu. I  přes usilovnou práci 
organizátorů při úpravě rozmáče-
né tratě museli být ranní tréninky 
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zrušené. První a  jediný trénink se 
tak odehrával na hodně promočené 
a blátivé trati. Nyní se jezdci mohli už 
jen „těšit“ na závody. 

První závod kategorie 30+ probíhal 
za lehkého deště. hned po startu se 
3 naši jezdci dostali do první desítky 
a začali dotírat na jezdce před sebou. 
V cíli byl první Petr Kotrla a náš libor 
hanáček obsadil třetí pozici. Další 

dva čeští borci skončili na 7 a 8 místě. 
Po první jízdě jsme se dělili s týmem 
Anglie o první pozici.

Druhý závod probíhal v  podobném 
duchu. Petr Kotrla se propracoval na 
první a libor hanáček na třetí příčku. 
Bohužel v  posledním kole liborovi 
jeden závodník narazil do motocyklu 
a urval mu zadní brzdu, což našeho 
jezdce naštěstí nevyřadilo z boje, ale 

mělo za následek ztrátu dvou pozic 
a  libor skončil na 5 místě. celkově 
tedy náš tým v  této jízdě vybojoval 
první, čtvrtou, pátou a  osmou po-
zici. Vzhledem k  horšímu výsledku 
anglického teamu, nás toto umístění 
osamostatnilo na první pozici v  cel-
kovém hodnocení. Česká republika 
je Mistrem ve třídě 30 až 50 let!

První závod nejstarší kategorie 72+ 
velmi dobře rozjeli Karel Kozák a Mi-
roslav hanáček, kteří obsadili první 
a  druhou pozici. Další z  týmu dojel 
na dvanácté pozici a poslední kolega 
nedokončil závod vůbec.

Při druhém startu došlo k  ohromné 
chybě u  Miroslava hanáčka a  v  mo-
mentě, kdy se mělo startovat, mo-
tocykl zhasl. Sice se stroj podařilo za 
pár sekund nastartovat, ale všichni 
jezdci už byli za první zatáčkou. Po-
háněn snahou snížit svou ztrátu se 
v  krátké době propracoval na me-
dailovou pozici a do cíle se dostal na 
první pozici se značným náskokem. 
Druhou pozici obhájil Karel Kozák. 
Na jedenácté pozici skončil třetí tý-
mový kolega a  poslední jezdec ne-
dokončil závod vůbec.

 Vzhledem ke škrtání nejhoršího vý-
sledku jezdce každého týmu si nikdo 
netroufal odhadnout, jak dopadnou 
celkové výsledky této třída, a s napě-
tím jsme čekali na oficiální výsledky 
pořadatelů. Nakonec jsme o tři body 
porazili druhé Švédy. Druhý Mistrov-
ský titul máme v kapse!  

V kategoriích 50+, 60+ a 66+ obdržel 
český tým vždy třetí místo.

celkově si tedy Česká republika od-
vezla dvě zlaté a tři bronzové kovy.

celKOVé POřaDí:

Třída 30 až 50 let

1. Česká republika (libor hanáček, 
Petr Kotrla, Ondřej herink a David 
Říha)
2. Anglie
3. Německo

Třída 50 až 60 let
1. Anglie
2. Švýcarsko
3. Česká republika

Třída 60 až 66 let
1. Nizozemí
2. Švédsko
3. Česká republika
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PaSKOVŠTí MOTOKROSařI OPĚT VYhRálI
POSleDNí eVROPSKý ZáVOD V MOTOKROSu claSSIc VeTeRáNů

Třída 66 až 72 let
1. Švédsko
2. Švýcarsko
3. Česká republika

Třída nad 72 let
1. Česká republika (Miroslav ha-
náček, Karel Kozák, Jindřich Greff 
a Jaroslav Vrchota)
2. Švédsko
3. Dánsko

Fotky a  informa-
ce naleznete na: 
w w w.facebook .
com/czechiateam

Libor Hanáček
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Tenis Paskov v sezóně 2022
letošní sezóna byla velice úspěšná 
z  hlediska soutěží a  pracovních čin-
ností. Stihlo se toho opravdu hodně.  
Díky příznivému počasí se nám kur-
ty povedlo připravit už březnu. Na 
jejich přípravě se podílelo cca 20 lidí 
z  řad členů a  dobrovolníků. Díky 

městským dotacím jsme přistavěli 
novou pergolu k  tenisové klubovně 
a taky vyměnili a rozšířili dlažbu.  Nyní 
máme více prostoru, kde se schovat 
před sluníčkem nebo deštěm. tyto 
veškeré práce byly provedeny pouze 
členy a  dobrovolníky. Všem těmto 

lidem MOc děkujeme a  nesmírně si 
pomoci v této nelehké době vážíme. 
Ukázky prací viz. obrázky níže. tuto 
sezónu se nám také podařilo rozšířit 
členskou základnu mladých tenistů 
do 15 let o 12 členů.

Navezení pytlů s novou antukou.

Příprava dlažby pod lavičky na kurtu č.1

Část pracovního týmu z řad členů a dobrovolníků

Nahazování a roztahování nové antuky

Uchycení a zaměření čar.

SPORT



29

prosinec 2022

PříSTaVBa PeRgOlY, KRBu a NOVé DlažBY

TuRNaJe a aKce

Začátkem května se uskutečnil již druhý ročník tenisového 
turnaje ve dvouhře, kterého se zúčastnili tenisté z nedale-
kých vesnic a měst. celkem se na turnaj dostavilo 16 tenis-
tů. letos jej ovládl honza Odehnal z Krmelína viz. foto. 

čleNSKý TuRNaJ MISTRů

V  červnu se odehrál členský tenisový turnaj mistrů, na 
němž jsme si mezi sebou zahráli losované čtyřhry. Zde vy-
hrál sport a vítězové jsme byli všichni.  

Příprava podkladu pro novou dlažbu

Osazení prvních sloupků

Zleva 4.místo: Tomáš Petřek z  Proskovic, 3.místo: Pavel Němčík 
z  Paskova, 2.místo: Jarek Šindel z  Krmelína. 1.Místo: Honza Ode-
hnal z Krmelína. Členský tenisový turnaj mistrů

Kopání děr pro první sloupky na pergolu

Dokončovací práce na pergole
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TeNISOVé SOuTĚže

V letošním roce jsme opět hráli regio-
nální soutěže v tenisu. Paskov A v sou-
těži MPD 1 třída (málo početných 
družstev) obsadil krásné 2. místo. Za 
zmínku stojí poslední utkání s Novou 
Bělou. Zápas měl opravdu všechno. 
Vynikající kvalitu hry a  hlavně neu-
věřitelnou kulisu, kterou obstarali ze-
jména paskovští fanoušci. hlavně díky 
nim se Paskovu utkání podařilo v dra-
matické koncovce vyhrát. Po zápase 
nechybělo ani tradiční podepisování 
tenisáků pro naše fanoušky. Detailní 
popis na www.tenispaskov.cz . tuto 
sezónu Paskov A reprezentovali Pavel 
Němčík, lukáš Ertel, Jarda Osyčka. Do 
soutěže jsme přihlásili také Paskov B, 
který ve 2. třídě obsadil šestou příčku. 
Paskov B  reprezentovali Viktor Mich-
na, Karel Zielonka, Ivo Mutl. 

Na našich kurtech se také proháněly 
začínající i současné hvězdy světové-
ho tenisu. Na snímku zprava Adam 
Pavlásek, který v roce 2017 figuroval 
na 72 místě ve dvouhře a 94 místě ve 
čtyřhře. Uprostřed Adam Vejmělka 
bývalý 247. hráč světa ve dvouhře, 
nyní tenisový trenér. Zleva Patrik 
Opluštil, mladá sedmnáctiletá nadě-
je našeho tenisu, který se pod vede-
ním Adama Vejmělky snaží prosadit 
ve světovém tenisu. Klukům chceme 
moc poděkovat, protože i  nás ama-
térské tenisty, berou na své tréninky 
a zapojují nás do hry. Přejeme hodně 
štěstí a mnoho úspěchů.

Zprava Adam Pavlásek, Adam Vejmělka, 
Patrik Opluštil

Fanoušci po závěrečné děkovačce

Fanoušci v akci při zápase

Paskov A, Zleva Lukáš Ertel, Pavel Němčík, 
Jarda Osyčka

Pozápasové podepisování tenisáku našim 
nejmenším fanouškům.

SPORT
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Centrum pro zdravotně postižené  
Moravskoslezského kraje o.p.s.

Sázejte stromy

Dovolte, abychom Vám představili 
naši organizaci. Naše organizace byla 
založena jako občanské sdružení již 
v  roce 2002. V  roce 2013 byla orga-
nizace transformována na obecně 
prospěšnou společnost, kterou je 
dodnes. Naše služby poskytujeme 
v  rámci Moravskoslezského kraje 
prostřednictvím pěti pracovišť, a  to 
v  Ostravě, Opavě, Bruntále, Novém 
Jičíně a Frýdku – Místku. 

S číM MůžeMe POMOcI?
Služby poskytujeme v oblasti osobní 
asistence, občanského a  odborného 
sociálního poradenství, dluhového 
poradenství a  sociálně aktivizačních 
služeb. Zároveň provozujeme půj-
čovnu kompenzačních a  rehabilitač-
ních pomůcek, pořádáme informační 
a vzdělávací akce a poradenské pro-
gramy. 

Naše služby poskytujeme také v Pas-
kově, a to prostřednictvím pracoviště 
ve Frýdku – Místku, které se nachází 
na adrese Kolaříkova 2185, 738 01 
Frýdek – Místek (v blízkosti Kapkovy 
vily). Na této pobočce nabízíme hned 
několik našich služeb: osobní asisten-
ci, odborné sociální poradenství, dlu-
hové poradenství, sociálně aktivizač-
ní služby a půjčovnu kompenzačních 
pomůcek. 

OSOBNí aSISTeNce
Služba osobní asistence je terénní 
forma péče o  osoby s  omezenou 
soběstačností, které z  důvodu zdra-
votního postižení či věku již nezvlá-
dají péči o  svou osobu sami. cílem 
této služby je oddálit pobyt v poby-
tových zařízeních a  umožnit těm-
to osobám žít v  jejich přirozeném 
prostředí. Klientům naše osobní asi-
stentky pomáhají například s  hygi-
enou, oblékáním, s přípravou a podá-
ním stravy, s péčí o domácnost, nebo 
s doprovody do zdravotnických zaří-
zení, do zaměstnání, do školy, na úřa-
dy a podobně.

ODBORNé SOcIálNí  
PORaDeNSTVí
Odborné sociální poradenství posky-
tujeme na detašovaném pracovišti 
ve Frýdku – Místku v  oblasti dávek 
pro osoby se zdravotním postiže-
ním, invalidních důchodů, pomoci 
v  hmotné nouzi, v  systému sociální 
podpory a služeb, v oblasti svépráv-
nosti, v  oblasti zaměstnávání osob 
se zdravotním postižením a  také 
v oblasti dluhové problematiky. také 
jsme akreditovanou osobou pro po-
skytování bezplatných služeb v  ob-
lasti oddlužení. 

SOcIálNĚ aKTIVIZačNí SlužBY
Sociálně aktivizační služby poskytu-
jeme prostřednictvím kroužku Ergo-
terapie, Korálkování a Jógy na židlích 
a tréninku mozku, kde si klienti pro-
cvičí motoriku, tělo i paměť. hlavním 
cílem je setkávání se osob se stejným 
či podobným handikepem, jejich 
smysluplné trávení volného času 
a zabránění sociálního odloučení. 

Město Paskov letos finančně přispělo 
jak na osobní asistenci, tak na odbor-
né sociální poradenství, za což velmi 
děkujeme. 

Bližší informace o  naší organizaci 
a  našich službách získáte na našich 
internetových stránkách www.czp
-msk.cz, nebo nás můžete kontakto-
vat na telefonním čísle 596 115 318. 

Gabriela Wittichová, DiS.,  
sociální pracovník

Požádejte si až o 150 tisíc na jarní 
výsadbu stromů (probíhá od listo-
padu 2022 do 16. ledna 2023)

Díky grantové výzvě Sázíme budouc-
nost od Nadace Partnerství můžete 
získat až 150 tisíc korun na jarní vý-
sadbu stromů. Výzva se zaměřuje na 
zlepšení životního prostředí v obcích, 
městech a jejich okolí. Nabízí pokrytí 
nákladů na výsadbu, péči o  stromy, 
odborný dohled nebo finance na ne-
zbytný materiál, nářadí či dopravu. 

O  grant mohou žádat všechny sub-
jekty, které prokáží vztah k místu re-
alizace projektu, tedy i fyzické osoby. 
Příjem žádostí poběží do 16. ledna 
2023 na nadacepartnerstvi.cz/granty

Vysadili jste strom? Přidejte ho do 
mapy Sázíme budoucnost

Sázíme budoucnost je iniciativa 
Nadace Partnerství, která chce vý-
sadbou 10 milionů stromů zlepšit 
zdraví české krajiny a odolnost měst. 
Zapojit se může kdokoliv, kdo od 

roku 2019 vysadil strom mimo les 
a  registruje ho do interaktivní mapy 
na www.sazimebudoucnost.cz/re-
gistrace-vysadby. Mapa poskytuje 
unikátní přehled o druzích a počtech 
vysazených stromů, lokalitách i sub-
jektech, které jsou do sázení v České 
republice zapojeny. Počítá se oprav-
du každý strom, tedy i  takový, který 
jste vysadili třeba u vás na zahradě

Anna Poledňáková, 
koordinátorka Sázíme budoucnost

OSTaTNí
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Dobro v každém vánočním dárku
Před několika 
lety pečoval 
Mobilní hospic 
Ondrášek o  její 
maminku Karlu. 

Od té doby je Veronika jeho pravidel-
nou dárkyní. Zapojuje se také do Vá-
nočního tržiště radosti, protože dárky 
pořízené tam umožňují nevyléčitelně 

nemocným lidem strávit Vánoce se 
svou rodinou.

Na tržiště lidé darují věci, poukazy 
nebo služby, aby podpořili dobrou 
věc. Najdete tam například lístky do 
divadel, domácí cukroví či vánočky, 
lyžování s  profesionálním trenérem 
i  náramky z  minerálů. Vy tak mů-
žete pořizovat vánoční dárky pod 

stromeček, u kterých se radost náso-
bí. Potěší vaše blízké i naše pacienty. 
celý výtěžek totiž umožní umírajícím 
lidem strávit svátky doma se svou ro-
dinou. „Do tržiště radosti se zapojuje 
i  teta lucka, sestra maminky, spolu 
s  Babincem – Klubem žen z  horních 
Domaslavic. Jsou pravidelnými dár-
ci. Vyrábějí například vánoční svícny 
a háčkované věci.“ Babinec se účastní 
i dalších akcí, které Ondrášek pořádá. 
Kdykoli je požádáme, vždy ochotně 
pomůžou.

Veronika na tržišti využila možnosti 
„Daruji a nic nechci“. „Na tržišti radosti 
nakupuji každý rok, ale pouze v sekci 
‚Daruji a nic nechci‘, kdy jsem si vždy 
‚kupovala mamku‘, jak jsem tomu ří-
kala. Jelikož v možnosti ‚chci darovat 
jeden den péče‘ je její fotka.“

Podívejte se na Vánoční tržiště radosti 
a dejte vašim dárkům hlubší význam. 
www.trzisteradosti.cz

Žaneta Frenn, MH Ondrášek

OSTaTNí

Ponyterapie s úsměvem seniorů
Neobvyklá návštěva vyčarovala 
úsměv na tváři klientů domova se 
zvláštním režimem Medela-péče 
o  seniory na Ostravici. Po chodbách 

zařízení a  v  pokojích klientů se pro-
cházel poník Ondrášek. Na speciálním 
přepravníku pro poníky ho přivezla 
a  s  ponyterapií nás seznámila paní 
Soňa Matušková. Společně jsme se 
sešli v jídelně, kde nás poučila, jak se 
k  poníkovi chovat, odvážnější si vy-
zkoušeli i  česání hřívy a  krmení jab-
líčky. Poník během návštěvy sbíral 
jen samé úsměvy a pohlazení. těšíme 
se, že toto nezvyklé přátelství bude-
me udržovat jak zde na Ostravici, tak 
v  novém domově ve Frýdlantu nad 
Ostravicí, který během následujících 
několika týdnů slavnostně otevíráme.

Kateřina Valová,  
ředitelka organizace Medela o.p.s.
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Inzerce

INZeRce

EKOLOGICKY, CHYTŘE, BEZPEČNĚ

• PUR STŘÍKANÉ IZOLACE
• FOUKANÉ IZOLACE 
• ZVUKOVÉ A KROČEJOVÉ 
    IZOLACE

 
• HYDROIZOLACE POLYUREA 
• INJEKTÁŽE VLHKÉHO ZDIVA
• REKUPERACE
• VZDUCHOTECHNIKA

» rychlé zateplení bez zbytečných starostí navíc «

Kontaktujte nás na: info@nejlepsi-izolace.cz                      606 609 809

Tepelná čerpadla alpha innotec

Plynové kondezační kotle Broetje Heizung

Kotle na dřevo Blaze Harmony
Instalace podlahového a ústředního topení

alpha innotec

Tel.: +420 725 980 764, mail: d.hrusecky@email.cz, Místecká 176, 739 21 Paskov

www.hrusatop.cz

rušatop

Poklidné Vánoce 
a šťastný nový rok 2023 

V Á M  P Ř E J E  M Ě S T O  P A S K O V
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Aktuální informace o kulturním a společenském dění v Paskově i programu kina 
Panorama jsou zveřejňovány na internetových stránkách města a na oficiálním 
FB profilu města Paskov.

www.mesto-paskov.cz

Kulturní a společenské akce / Sport / Kino
Akce 

– PROSINEC 2022
– LEDEN 2023

čtvrtek

1.12.
 16:30 Vánoční jarmark 

zahrada MŠ

pátek

2.12.
 17:00 Rozsvícení vánočního stromečku  

a Mikulášská nadílka 
náměstí Paskov

úterý

6.12.
 16:00 Mimoni 2: Padouch přichází  

50Kč

Princ Mamánek
60Kč

středa

14.12.
 17:00 Vánoční koncert ZUŠ 

kino Panorama

pátek

16.12.
 18:00 Došli zme k vam na koledu – Vánoční 

program DFS Paskovjanek
kino Panorama

sobota

17.12.
Turnaj o vánočního kapra – Házená 
Paskov
Sportovní hala Paskov

Vánoční jarmark
náměstí Paskov

Vánoční koncert Česká mše vánoční Jana 
Jakuba Ryby

čtvrtek

22.12. 
18:00 Vánoční koncert

zámecké atrium

pondělí

26.12. 
13:30 Turnaj ve stolním tenise neregistrovaných 

hráčů – Házená Paskov
Sál Orlovna

středa

28.12. 
15:00 Vánoční zámecké posezení

Zámek Paskov

sobota

7.1.
 9:00 Volejbalový turnaj o pohár starosty 

města – TJ Paskov
Sportovní hala

čtvrtek

12.1.
 16:00 Karneval s Hopsalínem (pořádá MŠ) 

pohádka

sobota

21.1.
 19:00 Ples SDH Paskov 

KcP

 14:00  
 – 18:00

 14:00

9:00

18:00
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